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Närvarande 

Beslutande 

Erik Pelling (S), ordförande 

Mohamad Hassan (L), 1:e vice ordförande, närvarar på distans 

Fredrik Ahlstedt (M), 2:e vice ordförande, närvarar på distans 
Caroline Hoffstedt (S), närvarar på distans 
Therez Almerfors (M), närvarar på distans 

Erik Dagnesjö (S), närvarar på distans 
Mats Gyllander (M), tjänstgörande ersättare, närvarar på distans 

Eva Christiernin (S) §§ 138-147, 149-173, närvarar på distans 
Asal Gohari (S), tjänstgörande ersättare § 148, närvarar på distans 
Ulrik Wärnsberg (S) §§ 138-147, 149-173, närvarar på distans 

Helena Hedman Skoglund (L), tjänstgörande ersättare § 148, närvarar på distans 
Stefan Hanna (-), närvarar på distans 

Simon Alm (-), närvarar på distans 
Rickard Malmström (MP), närvarar på distans 

Tobias Smedberg (V), närvarar på distans 
Jonas Segersam (KD), närvarar på distans 

Hanna Victoria Mörck (V), närvarar på distans 

Ej tjänstgörande ersättare 

Asal Gohari (S) §§ 138-147, 149-173, närvarar på distans 

Helena Hedman Skoglund (L) §§ 138-147, 149-172, närvarar på distans 
Linda Eskilsson (MP), närvarar på distans 

Madeleine Andersson (M), närvarar på distans 

Maria Patel (S) §§ 138-147, 149-173, närvarar på distans 
Jonas Petersson (C), närvarar på distans 
Helena Nordström Källström (MP), närvarar på distans 
Karolin Lundström (V) §§ 138-147, 149-173, närvarar på distans 

David Perez (SD), närvarar på distans 
Eva Moberg (KD), närvarar på distans 

Övriga närvarande 

Ingela Hagström, utvecklingsdirektör. Åsa Nilsson Bjervner, avdelningschef. Lena 

Grapp, stadsjurist. Lars Niska, kommunsekreterare 
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Övriga närvarande på distans 

Joachim Danielsson, stadsdirektör. Ola Hägglund, ekonomidirektör. Anna Axelsson, 
biträdande stadsbyggnadsdirektör. Maria Ahrgren, avdelningschef. Stefan Berg, 
kommunikatör. Susanne Eriksson (S), politisk stabschef. Annica Nordin (S), Sara 

Hägerström (M), Dawn Anthony (V), Nathalie Berggren (L), Niklas Hjelm Smith (L), 

Matilda Kylefors (C), Pia Agestedt (MP), Stina Bergström (MP), politiska sekreterare. 
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§ 138 

Fastställande av föredragningslista 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att fastställa föredragningslistan med tillägg av beslutsärendet Fastställande 

av stadsdelsindelning, samt 

2. att informationsärendet Information om samarbetet med UIC och STUNS utgår. 

Reservationer 

Fredrik Ahlstedt (M), Therez Almerfors (M) och Jonas Segersam (KD) reserverar sig mot 

beslutet till förmån för Fredrik Ahlstedt (M) med fleras yrkande med motiveringen: 

Vi vänder oss emot att ärendet om stadsdelsindelning plötsligt lades till på 
föredragningslistan. Att skynda på processen på detta sätt, genom att inte ens bereda 

det i KSAU, är inte att respektera beslutet om återremiss som fattades i 

kommunfullmäktige. 

Simon Alm (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

Yrkanden 

Erik Pelling (S) yrkar att beslutsärendet Fastställande av stadsdelsindelning läggs till 
föredragningslistan. 

Fredrik Ahlstedt (M), Jonas Segersam (KD) och Simon Alm (-) yrkar avslag till Erik 

Pellings (S) yrkande. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer Erik Pellings (S) yrkande mot avslag och finner att kommunstyrelsen 

bifaller detsamma. 

Votering begärs och genomförs. 

Bifall till Erik Pellings (S) yrkande röstar JA, avslag till detsamma röstar NEJ. 

Kommunstyrelsen beslutar med 9 JA-röster mot 6 NEJ-röster att bifalla Erik Pellings (S) 

yrkande. 

Ja-röst avger: 
Mohamad Hassan (L), Caroline Hoffstedt (S), Erik Dagnesjö (S), Eva Christiernin (S), 
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Ulrik Wärnsberg (S), Rickard Malmström (MP), Tobias Smedberg (V), Hanna Victoria 
Mörck (V) och Erik Pelling (S). 

Nej-röst avger: 
Fredrik Ahlstedt (M), Therez Almerfors (M), Mats Gyllander (M), Stefan Hanna (-), Simon 

Alm (-) och Jonas Segersam (KD). 
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§ 139  

Anbudstävling Östra Fyrislund 

KSN-2019-1877 

Undantagen enligt sekretess. OSL 19 kap 3 § 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att utse Tranviks Udde Fastigheter AB som vinnare i anbudstävlingen 
avseende Danmarks-Kumla 12:2 och uppdra åt stadsbyggnadsförvaltningen 
att ta fram förslag till köpeavtal med Tranviks Udde Fastigheter AB, avseende 

Danmarks-Kumla 12:2, 
2. att utse Klarvik Fastighets AB som vinnare i anbudstävlingen avseende 

Söderhällby 1:9 och uppdra åt stadsbyggnadsförvaltningen att ta fram förslag 

till köpeavtal med Klarvik Fastighets AB, avseende Söderhällby 1:9, 
3. att avbryta anbudstävlingen avseende fastigheterna Söderhällby 2:2,   

Söderhällby 2:3 och Söderhällby 2:4, samt 
4. att uppdra till stadsbyggnadsförvaltningen att senast 30 juni 2022 återkomma 

till mark- och exploateringsutskottet med förslag på försäljningsförfarande 

avseende Söderhällby 2:2, Söderhällby 2:3 och Söderhällby 2:4. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer mark- och exploateringsutskottets förslag mot avslag och finner att 

kommunstyrelsen. 

Sammanfattning 

Stadsbyggnadsförvaltningen har enligt kommunstyrelsens beslut 7 mars 2018 (§38, 
KSN-2018-0367), och 6 mars 2019 (§32, KSN-2018-0367), genomfört en anbudstävling 

för fem tilldelningsområden (två industrifastigheter och tre centrumfastigheter) i 
verksamhetsområdet Östra Fyrislund. Stadsbyggnadsförvaltningen har med stöd av 

kommunledningskontoret gått igenom och utvärderat inkomna anbud. 

Stadsbyggnadsförvaltningen föreslår att kommunstyrelsen utser Tranviks Udde 

Fastigheter AB (Danmarks-Kumla 12:2) och Klarvik Fastighets AB (Söderhällby 1:9) till 
vinnare i anbudstävlingen för industrifastigheterna. 
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Utöver detta föreslås att kommunstyrelsen ger stadsbyggnadsförvaltningen i uppdrag 
att ta fram markanvisningsavtal med respektive anbudsvinnare. 

Avseende centrumfastigheterna (Söderhällby 2:2, 2:3 och 2:4) föreslår 
stadsbyggnadsförvaltningen att anbudstävlingen avbryts, detta då inga godkända 

anbud inkommit. Som följd av detta föreslås att kommunstyrelsen uppdrar åt 

stadsbyggnadsförvaltningen att till mark- och exploateringsutskottet återkomma med 

förslag på försäljningsförfarande, senast 30 juni 2022. 

Beslutsunderlag 

• Mark- och exploateringsutskottets förslag 13 maj 2020 § 41 

• Tjänsteskrivelse daterad 27 april 2020 

• Bilaga 1, Karta över Danmarks-Kumla 12:2 och Söderhällby 1:9 

• Bilaga 2, Karta över Söderhällby 2:2, 2:3, 2:4 

• Bilaga 3, Anbudsöppningsprotokoll 
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§ 140  

Inriktningsbeslut om Uppsala konstmuseum 

KSN-2018-1069 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att uppdra till kommunledningskontoret att genomföra förhandling med 
Statens fastighetsverk och Uppsala Akademiförvaltning i syfte att lokalisera ett 

nytt konstmuseum vid Uppsala slott eller i kvarteret Kaniken,  
2. att i förhandlingarna ställa krav på de berörda fastighetsägarna att deras 

erbjudande uppfyller de i föredragningen fastställda villkoren, 

3. att i återrapporteringen till kommunstyrelsen ska nettokostnaderna för de 

olika placeringarna redovisas och att förhandlingarna ska ha som 
utgångspunkt att ett öppnande av ett ”nytt” konstmuseum ska kunna ske år 
2028 och att effekter av ett tidigare- eller senareläggande belyses, 

4. att uppdra till kommunledningskontoret att utreda möjlig samverkan och 
samlokalisering kring konst- och utställningsverksamhet med relevanta 

organisationer som till exempel Region Uppsala och Uppsala universitet, samt 
5. att kommunledningskontoret och stadsbyggnadsförvaltningen ska redovisa 

ovanstående uppdrag till kommunstyrelsen senast december 2020. 

Reservationer 

Fredrik Ahlstedt (M) och Therez Almerfors (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för 

eget yrkande med motiveringen: 
Moderaterna vill se ett konstmuseum på en attraktiv plats och som människor vill besöka 

i större utsträckning än idag. Det ska dessutom vara ekonomiskt försvarbart, varför en 
nybyggnation inte är aktuellt. 
Uppsala kommuns utredning om framtidens konst mynnade ut i ett förslag att utöka 

verksamheten på Uppsala Slott, en uppfattning vi inte delar. Tillgängligheten till Uppsala 
Slott är dålig och kanske behövs hela trädgården byggas om för att klara attraktiviteten. 

Den ekonomiska bedömningen är inte pricksäker och dessutom tenderar dessa projekt 

att bli dyrare än budget. 
Museet måste ha ett läge som möjliggör spontanbesök, vilket Slottet inte har och som 

många äldre i Uppsala poängterat. Det får inte heller riskeras att den känsliga och anrika 

totalbilden av Slottsområdet ifrågasätts. 
Kvarteret Kaniken har det bästa läget för att förbipasserande ska kunna göra ett 
spontanbesök och ligger i ett bra stråk med flera kulturverksamheter i närheten. 
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Ångkvarn har ett bra läge vid ån och en möjlighet att göra åpromenaden mer levande. 
Dessutom är miljön och exteriören mycket spännande. Då utredningen inte berör de 
ekonomiska konsekvenserna av dessa två alternativ vill vi att dessa utreds och att en 

förhandling inleds med respektive hyresvärd, på samma sätt som görs med Statens 
fastighetsverk vid Slottet, inleds. 

Stefan Hanna (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med 

motiveringen: 
Slottet är ett dåligt alternativ. Platsen upplevs som otillgänglig och sannolikheten för att 

ett ombyggnads och tillbyggnadsprojekt blir mycket kostsamt är hög. Fokusera på att 
slutförhandla med fastighetsägarna till Kaniken eller Ångkvarnen. Att fortsätta att utreda 
slottet som alternativ innebär enbart onödiga kostnader. 

Särskilt yttrande 

Tobias Smedberg (V) lämnar ett särskilt yttrande: 

För Vänsterpartiet är det angeläget att vi utvecklar Uppsalas konstmuseum så att det 
fårbättre förutsättningar att tillgängliggöra konst för alla. Det analysarbete som hittills 

genomförts pekar tydligt på att de för oss tidigare intressanta alternativen med ett nytt 

konstmuseum vid Ångkvarn eller Hugin kommer bli svårgenomförbart och så ekonomiskt 
krävande att det kommer gå ut över verksamhetens innehåll. Vi stödjer därför det förslag 
som nu arbetats fram där alternativ Slottet jämförs med alternativ Kaniken. 

Jonas Petersson (C) lämnar ett särskilt yttrande: 
Hade Centerpartiet haft yrkanderätt hade vi yrkat bifall till Moderaternas första att-sats:  
ändra första att-satsen till: att uppdra till kommunledningskontoret att genomföra 

förhandling med Besqab och Uppsala Akademiförvaltning i syfte att lokalisera ett nytt 

konstmuseum vid Ångkvarn eller i kvarteret Kaniken 
Vi ställer oss mycket positiva till att förutom Kaniken även utreda Ångkvarnen, det är 

lättillgängligt för både turister och lokalinvånare då det ligger vid ett fint promenadstråk 

vid ån, och kan fungera som en förlängning söderut. Det har av många efterfrågats en 
alternativ placering av framtidens konstmuseum. Då är det lämpligt att åtminstone 
ställa två alternativ mot varandra att jämföra. 

Jonas Segersam (KD) lämnar ett särskilt yttrande: 
Konstmuseum i Uppsala är en av stadens många långbänkar. Kristdemokraterna har 
hela tiden varit tydliga med att vi anser att det finns möjlighet till samordning på 

museiområdet – det finns goda exempel på det. I Västerås har länsmuseum och 
konstmuseum samlokaliserats i nya lokaler i tidigare ASEA-kvarteren. 
Vi ställer inte upp på en fördubbling av anslaget till konstmuséet vilket är innebörden av 
förslaget att öka ytan från 2500–4000 kvm2. Genom en samordning med 

Upplandsmuséet och kanske Uppsala Universitet så skulle man ha fler lokaler att fördela 

verksamheten i, och kunna samordna administration, barn- och ungdomsarbete samt 
magasin. Därför är det bra att den ambitionen finns med i beslutet, även om det är 
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ganska halvhjärtat. 
Med det sagt tycker vi ändå det är positivt att kommunen har två parter att förhandla 
med så att det finns flera alternativ innan det slutliga beslutet. Det är alltid bra i en 

förhandling att ha ett alternativ att spegla emot.  
Vi kristdemokrater kan se fördelar både med en placering i slottet och nere vid ån. 
Oberoende av konstmuseum så är det viktigt att utveckla slottet som besöksmål. Och 

oberoende av konstmuséets placering så har vi föreslagit en mindre konsthall på stan för 

utställningar av konst (inklusive samtida). 
Utifrån ovanstående ställningstaganden såg vi ingen anledning att reservera oss mot 

fortsatt utredning eller förhandling. 

Yrkanden 

Fredrik Ahlstedt (M) och Therez Almerfors (M) yrkar, med instämmande från Stefan 

Hanna (-): 
(1) att ändra första att-satsen till: att uppdra till kommunledningskontoret att genomföra 

förhandling med Besqab och Uppsala Akademiförvaltning i syfte att lokalisera ett nytt 

konstmuseum vid Ångkvarn eller i kvarteret Kaniken, 

(2) att meddela Statens Fastighetsverk att det inte är aktuellt med ett nytt konstmuseum 
vid Uppsala slott. 

Jonas Segersam (KD), Mohamad Hassan (L) och Erik Pelling (S) yrkar bifall till 

arbetsutskottets förslag. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer först Fredrik Ahlstedt (M) med fleras första ändringsyrkande (1) mot 

avslag och finner att kommunstyrelsen avslår detsamma. 

Ordförande ställer därefter Fredrik Ahlstedts (M) med fleras andra ändringsyrkande (2) 
mot avslag och finner att kommunstyrelsen avslår detsamma. 

Ordförande ställer slutligen arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att 

kommunstyrelsen bifaller detsamma. 

Sammanfattning 

Den 21 november 2018, § 198, beslutade kommunstyrelsen att uppdra till 

kommunledningskontoret och stadsbyggnadsförvaltningen att, i samråd med 
kulturförvaltningen, senast i juni 2019 komma med förslag till placering av Uppsala 

konstmuseum. 

Bakgrunden till uppdraget är att kulturnämnden i skrivelse från den 28 mars 2018 
återrapporterat förstudien ”Framtida konstverksamhet i Uppsala kommun” (bilaga 1) 
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till kommunstyrelsen. I förstudien är utredarens förslag att bland annat ge Uppsala 
konstmuseum nya, större och förbättrade lokaler och att komplettera och utöka 
Uppsala Konstmuseums uppdrag. Förstudiens förslag var att undersöka möjligheterna 

till ny lokalisering av Uppsala konstmuseum i Kvarteret Hugin eller Ångkvarnen. Enligt 
förstudien skulle även beaktas Statens Fastighetsverks förslag till ombyggnad och ny 
gestaltning av Uppsala slott och omgivande miljö samt möjligheterna med fortsatt 

verksamhet i befintlig lokalisering. Den 13 juni 2019 beslutade kommunstyrelsen att ge 

ett tilläggsdirektiv till utredningen att även undersöka placeringen med utgångspunkt 
från verksamhet, stadsutveckling och ekonomi. Även andra placeringar skulle beaktas 

enligt tilläggsdirektivet. Utredningen skulle presentera rapporten senast i februari 
2020. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 19 maj 2020 § 191 

• Tjänsteskrivelse daterad 13 mars 2020 

• Bilaga 1, Förstudie ”Framtida konstverksamhet i Uppsala kommun” 

• Bilaga 2, Rapport: Fördjupad utredning kring framtida konstverksamhet och 
lokalisering av konstmuseum i Uppsala kommun, inkl. bilagor 

• Bilaga 3, Komplettering till utredningen 

• Bilaga 4, Sammanställning av inkomna synpunkter 
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§ 141  

Utvecklingsplan Gränby 

KSN-2019-1866 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att godkänna Utvecklingsplan Gränby, enligt ärendets bilaga 1. 

Reservationer 

Fredrik Ahlstedt (M), Therez Almerfors (M) och Jonas Segersam (KD) reserverar sig mot 
beslutet till förmån för eget yrkande med motiveringen: 

Vi yrkade återremiss på utvecklingsplanen för Gränby för att inarbeta lösningar för andra 

trafikscenarier. Trafiksituationen i området är redan ansträngd och biltrafiken kan inte 
antas minska i framtiden, om den än kommer gå på el eller andra fossilfria bränslen. 
Gränby måste utvecklas för alla de som bor där och planen måste ta hänsyn till att 

individer är olika och reser olika. Planen måste utvecklas för såväl bil- som cykel-, gång- 

och kollektivtrafik, men vi anser att den bedömda andelen kollektivtrafikresande inte är 

realistisk. Planen måste kompletteras med en ny trafiklösning för högre kapacitet, bättre 
marknyttjande och planskilda korsningar. Trafiksituationen är så pass ansträngd redan 
idag - redan innan det som planeras och realiseras genom utvecklingsplanen - att 
Trafikverket har satt stopp för kommande detaljplaner. Att säkerställa fullgoda 

trafiklösningar är därför av högsta prioritet. 

Stefan Hanna (-) reserverar sig mot beslutet till förmån före eget yrkande. 

Särskilda yttranden 

Tobias Smedberg (V) lämnar ett särskilt yttrande: 

Vänsterpartiet stödjer utvecklingsplanen för Gränby. Dock vill vi uppmärksamma övriga 
partier på att det i de bostadsområden som ligger i direkt anslutning till planområdet 
pågår processer som underminerar de så viktiga målsättningarna om attraktiv närmiljö 

som nämns i utvecklingsplanen. Boende i hyresrätter har under senare tid utsatts 
förkraftiga hyreshöjningar, renovräkningar och nu också för att deras innergårdar 

nollställs, det vill säga görs om från prunkande lek-och umgängesvänliga innergårdar till 

kala innergårdar som är billiga i drift. Om Gränby som helhet återigen ska bli en stadsdel 
som är så bra som möjligt för alla som bor där måste kommunen också ta ansvar för de 

boendes möjligheter till attraktiva innergårdar, hyror och inflytande. 
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David Perez (SD) lämnar ett särskilt yttrande: 
Sverigedemokraterna delar bilden av att framkomligheten i området är undermålig och 
borde ses över bättre i förslaget till utvecklingsplan. I dagsläget är både 

framkomligheten för såväl gångtrafikanter som förare till fordon begränsad och det 
råder osäkerhet i var man får gå, köra och parkera, vilket leder till försämrad 
trafiksäkerhet och bötfällning av bilar i tid och otid på platser som inte är markerade med 

parkeringsregler. 

Eftersom Gränby är ett otryggt område är det extra viktigt att man i utvecklingen av 
området tar hänsyn till de problem som finns och hur de kan motverkas. Kommunen bör 

därför ha bättre dialog med Polisen för att ta hänsyn till deras kunskap och erfarenhet. 

Jonas Petersson (C) lämnar ett särskilt yttrande: 
Hade Centerpartiet haft yrkanderätt hade vi i första hand yrkat på att återremittera 

ärendet för att lösa trafikfrågorna som är områdets stora problem, för såväl bilister, 

kollektivtrafik och de oskyddade trafikanterna cyklister och gångtrafikanter. 

Yrkanden 

Fredrik Ahlstedt (M), Therez Almerfors (M) och Jonas Segersam (KD) yrkar i första hand, 

med instämmande från Simon Alm (-) och Stefan Hanna (-): 
att ärendet återremitteras för framtagande av ny trafiklösning för högre kapacitet, bättre 
marknyttjande och planskilda korsningar. 

och i andra hand: 

att ärendet avslås. 

Mohamad Hassan (L), Tobias Smedberg (V) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer först Fredrik Ahlstedt (M) med fleras återremissyrkande mot 
ärendets avgörande idag och finner att ärendet ska avgöras idag. 

Ordförande ställer därefter arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att 

kommunstyrelsen bifaller detsamma. 

Sammanfattning 

Den 13 juni 2019 gav kommunstyrelsen stadsbyggnadsförvaltningen i uppdrag att ta 

fram en utvecklingsplan för Gränby stadsnod och stadsstråk inför pågående och 
kommande stadsomvandling. 

Utvecklingsplanen är ett planeringsunderlag som lägger ramarna för utvecklingen av 

området på lång sikt utan att detaljstudera genomförandefrågor. Kommunikationen 
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kring utvecklingsplanen följer inte någon lagstyrd process och kan därför ske friare. 
Komplettering och revidering av utvecklingsplanen kan ske om behov uppstår.  

Syftet med utvecklingsplanen är att tydliggöra en önskvärd och lämplig 
utvecklingsinriktning för det enligt ÖP 2016 utpekade stadsstråket och stadsnoden. Det 

är ett steg i att konkretisera översiktsplanens intentioner och skapa förutsättningar för 

att effektiv kunna möta de förfrågningar om utveckling på kommunal mark som 

kommer i en snabbt växande stad. Med utvecklingsplanen som underlag underlättas 
kommunikationen med befintliga och framtida aktörer i området. 

Ett viktigt underlag för arbetet med utvecklingsplanen är den trafikutredning som 
belyser trafikpåverkan i framtiden på det omgivande vägnätet. Denna trafikpåverkan 

är förorsakad både av en önskvärd utveckling i enlighet med utvecklingsplanen men 

också av stadens tillväxt i stort. Belastningen på Bärbyleden och E4 är 
dimensionerande för utbyggnaden i området, se trafikutredningen i bilaga 2.  

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 19 maj 2020 § 192 

• Tjänsteskrivelse Utvecklingsplan Gränby 2020, 7 maj 2020 

• Bilaga 1, Utvecklingsplan Gränby 

• Bilaga 2, Trafikutredning 
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§ 142  

Närvaro genom deltagande på distans i 
sammanträden med kommunstyrelsens 
utskott 

KSN-2020-01719 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att tillåta närvaro på distans i sammanträden med styrelsens utskott, 
2. att distansdeltagande ska ske genom ljud- och bildöverföring i realtid samt på 

ett sådant sätt att samtliga deltagare kan se och höra varandra och delta på 

lika villkor, 
3. att det ska föreligga särskilda skäl för att deltagande på distans ska få ske, 

4. att ordföranden i utskottet avgör om deltagande på distans ska medges, samt 
5. att detta beslut ska gälla till den 31 december 2020, eller tills annat beslutas. 

Särskilt yttrande 

Stefan Hanna (-) lämnar ett särskilt yttrande: 

Eftersom tekniken nu medger att en viss löpande insyn i kommunens verksamhet är 

möjlig anser jag att vi ska eftersträva största möjliga transparens. De nämndmöten, eller 
delar av nämndmöten som är öppna för allmänheten bör göras tillgängliga att följa även 

om det mest blir i form av ljud och en statisk bild. Även kommunstyrelsens möten bör 
förutom i sekretessbelagda ärenden vara möjliga att följa digitalt av journalister och 

Uppsalas invånare. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att kommunstyrelsen 
bifaller detsamma. 

Sammanfattning 

Under föreliggande extraordinära förhållanden har frågan om deltagande på distans 
för ledamöter och ersättare i nämnders utskott, aktualiserats. Gällande kommunallag 
medger närvaro genom deltagande på distans i sammanträden med kommunfull-
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mäktige och nämnd. Frågan om utskott får ha sammanträde på distans, är inte 
reglerad i kommunallagen och berörs inte i lagens förarbeten. Närvaro genom 
deltagande på distans förutsätter att nämnden beslutar om att tillåta det och beslutar 

på vilket sätt deltagandet ska ske samt vad som i övrigt ska gälla för sådant 
deltagande. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 19 maj 2020 § 190 

• Tjänsteskrivelse daterad 14 maj 2020 
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§ 143  

Ekonomiskt stöd till Uppstart 2020 

KSN-2020-01171 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att bevilja ekonomiskt stöd om 500 000 kronor för genomförandet av 
konferensen Uppstart i september 2020, samt  

2. att uppdra till Näringslivsdirektör att underteckna samarbetsavtal med Infinity 
and Beyond AB kring genomförandet av Uppstart 2020. 

Särskilda yttranden 

David Perez (SD) lämnar ett särskilt yttrande: 
Sverigedemokraterna ser allvarlig på den ekonomiska utvecklingen i vårt samhälle på 
grund av Covid-19. Vi välkomnar alla initiativ från företag och föreningar för att främja 

företagande i vår kommun.  Vi har dock några farhågor i synnerhet gällande budgetering 

och potentiella samarbeten kring eventet. Därför kan vi inte stödja genomförandet som 

det presenterats. 

Stefan Hanna (-) lämnar ett särskilt yttrande: 
Efter maktskiftet 2014 förstörde den nya majoriteten ett mycket viktigt arbete som 

genomförts för att få en etablering av en statligt stöttad digital forsknings och 
utvecklingsverksamhet till Uppsala, Swedish Institute of Computer Science, SICS. På 

grund av att ärendet inte handlades skyndsamt och kommunen inte ville delfinansiera en 
high-tech hur valde myndigheten att lämna Uppsala.  
Om Uppsala kommun går in som delfinansiär av Uppstart får kommunen möjlighet att 

bygga sitt varumärke med hjälp av rörligt material och filmsekvenser som visas under 
eventet. Uppsala kan därigenom associeras med kända talare, samt påvisa en vilja att 

med digitaliseringens hjälp vara proaktiv inom näringslivsutveckling. Genom att stötta 
Uppstart kan Uppsala kommun uppvisa initiativkraft i en svår tid och samtidigt påvisa 
möjligheterna med digitala lösningar - vilket ligger i linje med målet att vara en av de 

mest digitala platserna 2050. 

Yrkande 

Stefan Hanna (-) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 
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Beslutsgång 

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att kommunstyrelsen 
bifaller detsamma. 

Sammanfattning 

Uppstart är en mötesplats för företagare och andra aktörer inom teknologibranschen 

som har arrangerats sedan 2014. Evenemanget fungerar som arena för personer som 
till exempel vill presentera nya företagsidéer eller aktörer som vill satsa pengar i 

innovationer. Uppstart är ett av Sveriges största startupevent med över 1 000 
deltagare. Arrangör är Infinity and Beyond AB, samma aktör som driver co-working 

projektet BASE10. 

I år siktar arrangören på att genomföra eventet digitalt då det är rimligt att anta att 

större publika event under hösten 2020 kommer omfattas av restriktioner sett till 
besökarantal. För genomförandet av Uppstart ansöker Infinity and Beyond om ett 

ekonomiskt stöd från Uppsala kommun på 1 000 000 kronor i ärendets bilaga 1. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 19 maj 2020 § 193 

• Tjänsteskrivelse daterad den 27 april 2020 

• Bilaga 1, ansökan om ekonomiskt stöd till Uppstart 2020 
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§ 144  

Avtal för läkarmedverkan i kommunal hälso- 
och sjukvård i Uppsala län 

KSN-2020-01169 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att godkänna avtal för läkarmedverkan i kommunal hälso- och sjukvård i 

Uppsala län. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att kommunstyrelsen 

bifaller detsamma. 

Sammanfattning 

Enligt hälso- och sjukvårdslagen (2017:30) ska regionerna och kommunerna sluta 

avtal angående omfattningen av och formerna för läkarmedverkan, för att 

tillgodose att patienter med kommunala hälso- och sjukvårdsinsatser bedöms 
medicinskt, utreds, behandlas för sjukdomar och skador samt får vård på rätt nivå. 

Ett förslag till avtal har tagits fram inom den regionala samverkansstrukturen HSVO 

(hälsa, stöd, vård och omsorg) där Region Uppsala och länets kommuner samarbetar i 
gemensamma frågor. Avtalet i ärendets bilaga 1 ska godkännas av respektive part i 

samverkan. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 12 maj 2020 § 187 

• Tjänsteskrivelse daterad 30 mars 2020 

• Bilaga 1, Avtal om läkarmedverkan i kommunal hälso- och sjukvård i Uppsala 

län 
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§ 145  

Hyresindikation för Lundellska skolan 

KSN-2018-3003 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att godkänna Uppsala kommun Skolfastigheter AB:s (SFAB) hyresindikation 
för Lundellska skolan inför om- och nybyggnation, enligt bilaga 1, 

2. att bemyndiga att ett tilläggsavtal till hyresavtalet för Lundellska skolan 
tecknas mellan SFAB och Uppsala kommun, kommunstyrelsen. 
Tilläggsavtalets krav ska vara i linje med hyresindikationerna avseende 

avtalstid och hyresbelopp, samt 

3. att bemyndiga att ett nytt hyresavtal för Lundellska skolan mellan SFAB och 
Uppsala kommun, kommunstyrelsen, med samma villkor som nuvarande 
hyresavtal enligt bilaga 2, tecknas, med undantag för avtalstiden, som ska 

vara tio år samt att kostnad för el ska ingå i hyran. 

Särskilt yttrande 

Stefan Hanna (-) lämnar ett särskilt yttrande: 
Dessa ärenden borde vara en överenskommelse mellan Skolfastighetsbolaget AB och 
Utbildningsnämnden. Det är en kostnadsdrivande ordning att kommunstyrelsen är 

involverad. 

Yrkande 

Ulrik Wärnsberg (S) yrkar ändring av arbetsutskottets förslags andra och tredje att-

satser till: 
att bemyndiga att ett tilläggsavtal till hyresavtalet för Lundellska skolan tecknas mellan 
SFAB och Uppsala kommun, kommunstyrelsen. Tilläggsavtalets krav ska vara i linje med 
hyresindikationerna avseende avtalstid och hyresbelopp, samt 

att bemyndiga att ett nytt hyresavtal för Lundellska skolan mellan SFAB och Uppsala 

kommun, kommunstyrelsen, med samma villkor som nuvarande hyresavtal enligt bilaga 
2, tecknas, med undantag för avtalstiden,  som ska vara tio år samt att kostnad för el ska 

ingå i hyran. 
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Beslutsgång 

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag med Ulrik Wärnsbergs (S) ändringsyrkande 
mot avslag och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma. 

Sammanfattning 

Utbildningsförvaltningen har beställt anpassningar av Lundellska skolan. 

Beställningen gjordes genom ett önskemål om lokalförändring, KSN-2018-3003-1 
bilaga 3. De beställda anpassningarna består av ombyggnation och renovering för att 

bland annat utöka möjligheterna för laboration. De beställda anpassningarna har 
utretts och godkänts av utbildningsförvaltningens lokalgrupp samt gymnasieskolans 

ledning. Arbetet i Lundellska skolan är planerat till sommaren 2020 och ska utföras av 
SFAB som är hyresvärd.  

Inför arbetets start har SFAB inkommit med en hyresindikation. Hyresindikationen 
innehåller en preliminär uppgift om kostnaden som Uppsala kommun kommer att 

åläggas på grund av anpassningarna i Lundellska skolan. Kostnaden har uppskattats 
till 7 875 000 kronor. Utöver kostnaden för anpassningarna tillkommer ränta om 3,5 

procent. Avskrivningstiden för kostnaderna kommer att vara tio år.  

Ett tilläggsavtal till hyresavtalet för Lundellska skolan kommer att tecknas för att 
reglera kostnaden för anpassningarna. Tilläggsavtalet kommer löpa i tio år i och med 

att kostnaden skrivs av under tio år. Tilläggshyran kommer att motsvara kostnaden för 

ombyggnationen samt 3,5 procent ränta.  

Ett nytt hyresavtal kommer att behöva tecknas för Lundellska skolan i och med 

anpassningarna. Detta eftersom det tilläggsavtal som reglerar kostnaden för 
ombyggnationen kommer att löpa under tio år medan nuvarande hyresavtalet för 

Lundellska skolan löper till och med 30 september 2023. Ett tilläggsavtal till ett 
hyresavtal bör inte ha längre avtalstid än hyresavtalet. Ett nytt hyresavtal med en 

avtalstid på tio år kommer således att behöva tecknas när ombyggnationen är klar. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslås att, med stöd av punkt 6.5.8 i 
Delegationsordning för kommunstyrelsen, reviderad av kommunstyrelsen den 19 
september 2018, § 149 (KSN-2018-2418), besluta: att godkänna hyresindikationen, att 
ett tilläggsavtal till hyresavtalet för Lundellska skolan tecknas samt att ett nytt 

hyresavtal tecknas för Lundellska skolan. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 19 maj 2020 § 194 

• Tjänsteskrivelse daterad 4 maj 2020 

• Bilaga 1 Hyresindikation Lundellska NA-salar 
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• Bilaga 2 Hyresavtal 524-001 

• Bilaga 3 Önskemål om lokalförändring (KSN-2018-3003-1) 

• Bilaga 4 Hyresindikation Lundellska NA-salar – signerad av UBF 
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§ 146  

Planering för förskola och skola i Gåvsta 

KSN-2020-01256 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att ersätta Gåvsta förskolas moduldel med en permanent lösning tillsammans 
med att dagens permanenta byggnad renoveras eller rivs för nybyggnation om 

det anses mest fördelaktigt, 
2. att utöka antalet förskoleplatser med minst en avdelning, samt 
3. att ersätta Gåvsta skolas modul med en permanent ersättning och eventuell 

utökning av antalet skolplatser. 

Särskilt yttrande 

Stefan Hanna (-) lämnar ett särskilt yttrande: 

Dessa ärenden borde vara en överenskommelse mellan Skolfastighetsbolaget AB och 

Utbildningsnämnden. Det är en kostnadsdrivande ordning att kommunstyrelsen är 

involverad. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att kommunstyrelsen 

bifaller detsamma. 

Sammanfattning 

Gåvsta förskola samt skola har vardera en moduluppställning som behöver ersättas 
inom kort. I samband med detta behöver behovet av antalet förskole- respektive 
grundskoleplatser ses över. 

I lokalförsörjningsplanen för pedagogiska lokaler 2020 till och med läsåret 2023/2024 
med utblick mot 2030 (Diarienummer UBN-2019-9331 och KSN-2019-02984) kan man 
på sidan 41 läsa följande utredningsuppdrag 

- Gåvsta förskolas moduler avetableras och ersätts. Tillgodoseendet av förskole- 
respektive skolplatser utreds. 
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När planen skulle antas i utbildningsnämnden i november 2019 var markfrågan ännu 
inte löst och därav skrivningen som ett utredningsuppdrag istället för förslag till beslut 
av ny åtgärd. För att inte fördröja anläggningstiden för ny moduluppställning samt 

detaljplanearbetet behövde utbildningsnämnden fatta detta beslut tidigare än i 
november då nästkommande lokalförsörjningsplan behandlas. 

Utbildningsnämnden beslutade vid nämndmötet 2020-03-25 att överlåta till 

kommunstyrelsen att fatta beslut om Gåvstas förskola och skola. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 19 maj 2020 § 195 

• Tjänsteskrivelse daterad 27 april 2020 
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§ 147  

Utvärdering av krishanteringen i samband 
med coronapandemin 

KSN-2020-01607 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att godkänna genomförande av en extern och oberoende utvärdering av 

krishanteringen i samband med coronapandemin,  
2. att granskningen bland annat ska analysera om kommunen i krisarbetet har 

tillvaratagit den samlade kraft som finns i näringsliv och civilsamhälle, samt 
2. att resultat av utvärderingen ska presenteras för kommunstyrelsen senast i 

december 2020.  

Särskilda yttranden 

Fredrik Ahlstedt (M), Therez Almerfors (M), Jonas Petersson (C) och Jonas Segersam 
(KD) lämnar ett särskilt yttrande: 

Kommunens krishantering av pandemins effekter måste granskas av oberoende och 
externa aktörer. Moderaterna, Centerpartiet och Kristdemokraterna i Uppsala kommun 

har betonat vikten av att denna granskning tillsätts omedelbart medan krisen är i färskt 

minne och att uppdraget att genomföra denna granskning bör tilldelas stadsdirektören. 

Det är positivt att kommunstyrelsen beslutade i enighet med vårt förslag till beslut, men 

anser det vara anmärkningsvärt att styret presenterade ett förslag där kommunen skulle 
granska sig själv. 

Stefan Hanna (-) lämnar ett särskilt yttrande: 
Eftersom utvärderingen begränsas till krisledningsnämndens och den 

kommungemensamma ISF-funktionens påverkan på krishanteringen anser jag det 

mycket viktigt att även utvärdera skälen till att Krisledningsnämnden aktiverades. Min 
bedömning är att allt som Krisledningsnämnden gjorde hade kunnat hanteras i vanlig 

linjeorganisation. Aktiveringen användes enligt mig som ett politiskt medel för att försöka 
påvisa lokal politisk handlingskraft. Jag tycker att det är viktigt att en Krisledningsnämnd 

enbart aktiveras när det är helt nödvändigt.  

Framförallt vill jag få ordentliga utvärderingar av hur bolagen valde att hantera de 
rekommendationer som Krisledningsnämnden fattade beslut om men som helt ligger 
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under bolagens ansvar.  
Det är mycket viktigt att en liknande utvärdering sker av en oberoende extern utredare. 

Yrkanden 

Fredrik Ahlstedt (M), Jonas Segersam (KD), Therez Almerfors (M) och Mats Gyllander (M) 

yrkar, med instämmande från Stefan Hanna (-) och Simon Alm (-): 

(1) att ärendets första att-sats ändras till: att stadsdirektören får i uppdrag att 

omedelbart genomföra en extern oberoende granskning av kommunens krishantering av 
Coronapandemin, samt 
(2) att granskningen bland annat ska analysera om kommunen i krisarbetet har 
tillvaratagit den samlade kraft som finns i näringsliv och civilsamhälle. 

Erik Pelling (S) yrkar, med instämmande från Simon Alm (-), att första att-satsen ändras 

till: 
att godkänna genomförande av en extern och oberoende utvärdering av krishanteringen 

i samband med coronapandemin. 

Beslutsgång 

Ordförande finner att Fredrik Ahlstedt (M) med jämkar sitt första ändringsyrkande (1) 

med Erik Pellings (S) ändringsyrkande. 

Ordförande ställer först Fredrik Ahlstedt (M) med fleras andra ändringsyrkande (2) mot 
avslag och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma. 

Ordförande ställer därefter arbetsutskottets förslag med Erik Pellings (S) 
ändringsyrkande mot avslag och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma. 

Sammanfattning 

Enligt kommunens ledningsplan för allvarliga störningar ska en utvärdering göras när 

samordningsfunktionen varit aktiverad. Detsamma gäller när krisledningsnämnden 
aktiverats. Syftet med utvärdering är lärande och är en del i ett systematiskt 

krisberedskapsarbete.  

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 19 maj 2020 § 196 

• Tjänsteskrivelse daterad den 11 maj 2020 
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§ 148  

Sommarpresent till kommunens medarbetare 

KSN-2020-01122 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att direktupphandla sommarpresent till kommunens anställda i form av 
presentkort från Upsala Handelsförening,  

2. att sommarpresenten 2020 ska vara på 500 kronor per anställd utifrån 
liknande kriterier som för att erhålla friskvårdsbidrag, 

3. att beslutet gäller från 1 juni 2020 under förutsättning att beslut om tillfällig 

ändring av förmånsbeskattningen tas i riksdagen, 

4. att uppmana de kommunala bolagen att fatta likalydande beslut, samt 
5. att det i kommunikationen till de anställda tydligt framgår att ett viktigt 

delsyfte med satsningen är att stödja den utsatta sällanköpshandeln i city. 

Jäv 

Eva Christiernin (S), Ulrik Wärnsberg (S), Maria Patel (S) och Karolin Lundström (V) 
deltar inte i beredning eller beslut i ärendet på grund av jäv. 

Reservationer 

Simon Alm (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

Stefan Hanna (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med 
motiveringen: 

Om syftet hade varit att ge särskilda uppskattningar till medarbetare som gjort 
extraordinära insatser under Coronakrisen borde de vara avgränsade till 

medarbetargrupper som gjort just det. En generell ekonomiskt och skattefinansierad 
gåva till alla betraktar jag som ett osmakligt röstfiskeri som tar stora ekonomiska 
resurser i anspråk från välfärdens kärnverksamheter. 

Om syftet dessutom är att gynna Uppsalas drabbade handlare slår detta förslag mycket 
orättvis eftersom det inte finns någon kontroll över hur presentcheckarna kommer att 

användas. Sannolikheten är stor att stora delar av totalkostnaden kommer att hamna 

som intäkt hos matvaruhandlare som ICA, Coop och Hemköp som inte drabbats av krisen 
utan istället tjänar väldigt mycket pengar som konsekvens av den. Sannolikt kommer 

även IKEA få en hel del av pengarna.  De företagen är givetvis värdefulla i sig men det kan 
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knappast vara syftet att på detta sätt använda skattepengar som så väl behövs i 
välfärdens kärnverksamheter.  
Vad händer med presentcheckar som inte utnyttjas? Tillfaller de då Upsala 

Handelsförening? Hur ska dessa checkar distribueras till alla anställda? Vilken extra 
arbetsinsats kommer detta att innebära i dessa Coronatider?  
Upsala Handelsförening gör säkerligen mycket goda insatser men jag anser att detta inte 

är det bästa sättet att använda våra skattepengar på. 

Redan i ärendet konstateras dessutom att förslaget bryter mot reglerna om 
direktupphandlingar och att det därför kan överklagas. Det kan då innebära en 

ytterligare belastning för skattekollektivet motsvarande 10 procent av uppköpsvärdet. 
Det skulle innebära ytterligare runt 750.000 kronor.  

Redan tidigare har kommunen fattat beslut som aktivt stöttar det lokala näringslivet på 
ett rättvist sätt, till exempel genom gratis parkering, gratis upplåtelse av offentlig mark 

för uteserveringar och yttre butiksplatser. Kommunens fastighetsbolag har också 
uppmanats att erbjuda sina kommersiella hyresgäster tillfälliga kraftiga 

hyresreduktioner. Det är generella åtgärder som gynnar till exempel företag som bedriver 

fotvård, tandvård, massage, skönhetssalonger, personlig träning, PT samt kemtvätt för 

att nämna några verksamheter som också drabbats kraftigt av Coronakrisen. 
Att använda runt 8 miljoner av våra skattepengar genom en presentcheck måste 

betecknas som mycket olämpligt.  

Jag vill återigen betona att jag inte tror att upplägget med presentcheckar kommer att 

göra någon större positiv nytta för våra mindre lokala handlare. Sammanfattningsvis vill 
jag med bestämdhet hävda att 8 miljoner kronor gör betydligt större marginalnytta inom 

kommunens hårt belastade vård- och omsorgsverksamhet (till exempel genom inköp av 
skyddsutrustning) än som extra gåva till anställda. Jag anser att en sådan åtgärd i större 

utsträckning än en presentcheck bidrar till att vår kommun snabbare återgår till ett 
”normalläge”. Ett ”normalläge” som är vad som krävs för att stora delar av vårt lokala 
näringsliv ska uppnå en hållbar företagsekonomi igen. 

Särskilda yttranden 

Fredrik Ahlstedt (M), Therez Almerfors (M) och Jonas Segersam (KD) lämnar ett särskilt 
yttrande: 
Väldigt många har slitit hårt under krisen inom äldre- och funktionshinderomsorg, och på 

alla kommunens skolor, förskolor och gymnasier, samt i all övrig verksamhet inom 
kommunen. Då är det rimligt att vi, särskilt när förutsättningar på nationell nivå ges, tar 
möjligheten att visa vår uppskattning. Det är dessutom bra att vi samtidigt kan stödja 
cityhandeln och därför yrkade vi också på att kommunen i kommunikationen med de 
anställda bör poängtera att satsningen är tänkt som ett stöd till sällanköpshandeln i city. 

Citysamverkan bör medverka tydligt i utformning och kommunikation. 

Jonas Petersson (C) lämnar ett särskilt yttrande: 
Hade Centerpartiet haft yrkanderätt hade vi bifallit Kristdemokraternas yrkande. Vi anser 
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det vara viktigt att förtydliga att mottagarna av sommarpresenten uppmuntras handla 
lokalt för att stötta lokalhandeln i denna svåra tid präglad av Covid-19-panemin. 

Yrkanden 

Fredrik Ahlstedt (M), Jonas Segersam (KD), Therez Almerfors (M) och Mats Gyllander (M) 

yrkar, med instämmande från Mohamad Hassan (L): 

att det i kommunikationen till de anställda tydligt framgår att ett viktigt delsyfte med 

satsningen är att stödja den utsatta sällanköpshandeln i city. 

Stefan Hanna (-) och Simon Alm (-) yrkar avslag till arbetsutskottets förslag. 

Fredrik Ahlstedt (M) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer först arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att 

kommunstyrelsen bifaller detsamma. 

Ordförande ställer därefter Fredrik Ahlstedt (M) med fleras tilläggsyrkande mot avslag 

och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma. 

Sammanfattning 

Coronaviruset har haft stor inverkan på hela samhället och därmed såväl Uppsala 

kommuns anställda som det lokala näringslivet. Sommarpresenten förväntas ge en 
positiv effekt till kommunens anställda i form av uppskattning av den prestation som 
genomförts under perioden.  

Sommarpresenten förväntas även ge en positiv effekt på det lokala näringslivet då den 

är i form av tidsbegränsande presentkort från Upsala Handelsförening som består av 
ett stort antal lokala aktörer och där fler kan ansluta sig. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 19 maj 2020 § 197 

• Tjänsteskrivelse daterad den 14 maj 
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§ 149  

Skrivelse till staten om uteblivna medel från 
Migrationsverket 

KSN-2020-01010 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att avge skrivelse enligt ärendets bilaga 1. 

Särskilda yttranden 

David Perez (SD) lämnar ett särskilt yttrande: 

Sverigedemokraterna beklagar att myndigheten inte kan fullgöra sina åtaganden 

gentemot Uppsala kommun. Runt om i vårt land har kommunerna tagit ett alltför stort 
ansvar för migrationen utan att backas upp från statligt håll. Det är inte rimligt att 

kommunerna inte får full ersättning för den politik som bedrivs på nationell nivå och vi 
välkomnar att man från styret nu markerar mot detta. 

Jonas Segersam (KD) lämnar ett särskilt yttrande: 
Vi kristdemokrater är nöjda att vårt initiativ i kommunstyrelsen i mars nu ger resultat i 

form av en tydlig skrivelse från kommunen till migrationsverket. Det är synd att det tog så 

lång tid, eftersom jag personligen uppfattade att det var konsensus runt beslutet redan 
när mitt initiativ anmäldes på styrelsen. 

Stefan Hanna (-) lämnar ett särskilt yttrande: 
Det är bra att kommunen tydligt markerar att staten måste ta sitt ekonomiska ansvar för 

den migrationspolitisk de för och som kommunerna tvingas förhålla sig till. Jag anser att 

kommunen regelbundet behöver markera mot staten och statliga förslag som innebär 
stora påfrestningar för Uppsala kommun och som inte tydligt matchas mot rimliga 
ekonomiska åtaganden från staten. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att kommunstyrelsen 

bifaller detsamma. 



Sida 31 (71) 

 

Kommunstyrelsen Datum: 

Protokoll 2020-05-27 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 

    

Sammanfattning 

Mot bakgrund av ett initiativärende kring beviljad men ej utbetald ersättning från 
Migrationsverket för vissa särskilda kostnader tillhörande nyanlända beslutade 
kommunstyrelsen den 15 april 2020 § 99 att uppdra till kommunledningskontoret att ta 

fram en skrivelse i enlighet med initiativet och återkomma till kommunstyrelsen senast 

juni 2020. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 10 maj 2020 § 198 

• Tjänsteskrivelse daterad den 28 april 2020 

• Bilaga 1, förslag till skrivelse daterad 27 april 2020 
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§ 150  

Yttrande över remiss om utvecklad 
organisation om statlig service 

KSN-2018-0108 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att avge yttrande till finansdepartementet enligt ärendets bilaga 1. 

Särskilt yttrande 

Stefan Hanna (-) lämnar ett särskilt yttrande: 

Det är anmärkningsvärt att inte detta redan är en verklighet. I samband med projektet 

Gottsunda Factory, i slutet av 00- och början av 10-talet, var det mätbart mycket effektivt 
med en gemensam serviceplats där arbetsförmedling, försäkringskassa samt 

kommunens arbetsmarknadsnämnd och socialnämnd jobbade i nära samarbete och 
med ett gemensamt Individfokus. Tyvärr togs inte dessa mycket väl dokumenterade 
erfarenheterna, och utarbetade arbetsmetoderna till vara utan när projektet 

avvecklades gick också mycket av det framgångsrika arbetssättet för att stötta 
långtidsarbetslösa mot självförsörjning förlorade. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att kommunstyrelsen 
bifaller detsamma. 

Sammanfattning 

Finansdepartementet har remitterat promemorian ”En utvecklad organisation för lokal 
statlig service – delredovisning avseende lämpliga platser” till Uppsala kommun för 
yttrande senast det 25 maj 2020. Promemorian är en första delredovisning av i ett 

uppdrag att utveckla de statliga servicekontoren som finansdepartementet gett till en 

särskild utredare.  

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 5 maj 2020 § 178 
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• Tjänsteskrivelse daterad den 20 april 2020 

• Bilaga 1, förslag till yttrande daterat 20 april 2020 
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§ 151  

Yttrande över kompletterande 
undersökningssamråd för ny kraftledning 
mellan Brillinge och Funbo i Uppsala kommun 

KSN-2019-0801 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att avge yttrande till Vattenfall Eldistribution AB enligt ärendets bilaga 1 

Beslutsgång 

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att kommunstyrelsen 

bifaller detsamma. 

Sammanfattning 

Vattenfall eldistribution AB har skickat kompletterande samrådsunderlag enligt 

ärendets bilaga 2 avseende undersökningssamråd enligt miljöbalken. Remittenten 
önskar synpunkter endast på kompletterande delar i samrådet. Uppsala kommun har 

3 maj 2019 yttrat sig i tidigare samråd och där tydliggjort att tidigare förslag med 
anslutning till befintlig ledning vid Brillinge 1 intill trafikplats med Bärbyleden inte var 

möjlig på grund av kommande exploateringar vid stadsnoden Gränby. Två nya förslag 

finns som innebär att tillkommande ledning dras öster om anslutningsvägen mellan 
väg 288 och E4.  

Förlängd svarstid har beviljats till 10 juni 2020. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 5 maj 2020 § 179 

• Tjänsteskrivelse daterad 24 april 2020 

• Yttrande över kompletterande undersökningssamråd för ny kraftledning 
mellan Brillinge och Funbo i Uppsala kommun 
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§ 152  

Yttrande över samråd angående 
kraftledningar mellan Husbyborg och Litslena 

KSN-2020-01450 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1.  att avge yttrande till Vattenfall Eldistribution AB enligt ärendets bilaga 1 

Beslutsgång 

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att kommunstyrelsen 

bifaller detsamma. 

Sammanfattning 

Vattenfall eldistribution AB har skickat samrådsunderlag enligt ärendets bilaga 2 

avseende undersökningssamråd enligt miljöbalken. Vattenfall avser att ansöka om 

nätkoncession i syfte att ersätta befintlig 22 kilovolts-ledning med 45 kilovolts-ledning 

på sträckan. Ärendet gäller också avgränsningssamråd inför beslut om betydande 
miljöpåverkan. Det vill säga frågor om omfattning och detaljeringsgrad av kommande 

miljökonsekvensbeskrivning.  

Inom Uppsala kommun går den nya ledningen till största del längs befintliga 
kraftledningar förutom på en sträcka från strax väster om Vänge och söderut till en 

plats strax söder om Söderby golfbana vid väg 55. 

Vattenfall har beviljat förlängd svarstid till 10 juni 2020. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 19 maj 2020 § 199 

• Tjänsteskrivelse daterad 24 april 2020. 

• Bilaga 1, Yttrande över samråd om ledning mellan Husbyborg och Litslena 

• Bilaga 2, remisshandlingar samråd om ledning mellan Husbyborg och Litslena 

  



Sida 36 (71) 

 

Kommunstyrelsen Datum: 

Protokoll 2020-05-27 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 

    

§ 153  

Yttrande över remiss "En långsiktig 
arkivpolitik för förvaltning och kulturarv" 
(SOU 2019:58) 

KSN-2020-00671 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att avge yttrande till kulturdepartementet enligt ärendets bilaga 1. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att kommunstyrelsen 

bifaller detsamma. 

Sammanfattning 

Kulturdepartementet har remitterat utredningen Härifrån till evigheten - En långsiktig 

arkivpolitik för förvaltning och kulturarv (SOU 2019:58) till Uppsala kommun för 
yttrande senast 1 juni 2020.  

Utredning har genomfört en översyn av arkivområdet med syftet att säkerställa 
samhällets tillgång till allmänna handlingar nu och i framtiden. Utredningens 

sammanfattning återges i bilaga 2 till ärendet.  

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 19 maj 2020 § 200 

• Tjänsteskrivelse daterad 5 maj 2020 

• Bilaga 1, förslag till yttrande över arkivutredningen daterat 5 maj 2020 

• Bilaga 2, sammanfattning SOU 2019:58 
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§ 154  

Yttrande över remiss "Idéburen välfärd" (SOU 
2019:59) 

KSN-2020-00136 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att avge reviderat yttrande till finansdepartementet. 

Särskilt yttrande 

Jonas Segersam (KD) lämnar ett särskilt yttrande: 

Utredningen är viktig och innehåller många bra förslag. Ett av de viktigaste resultaten 

kommer förhoppningsvis att bli att den idéburna sektorn får en större och viktigare roll i 
vårt samhälle. Det är negativt att inte idéburna aktörer vuxit på samma sätt som andra 

fristående företag och utförare inom välfärden. För att den idéburna sektorn ska kunna 
växa är det bra att den inte utsätts för onödiga regleringar varför det var bra att stycket 
om att överväga lagreglering av IOP (idéburet offentligt partnerskap) togs bort. 

Yrkande 

Ulrik Wärnsberg (S) yrkar, med instämmande från Hanna Victoria Mörck (V): 
att stryka nedanstående formulering i yttrandet. 

”Uppsala kommun anser att någon form av rättslig reglering bör övervägas när det 
gäller idéburna offentliga partnerskap. 
Utredningen gör bedömningen att idéburet offentligt partnerskap (IOP) inom offentligt 

finansierad välfärdsverksamhet inte bör regleras i lag. Vidare framhålls att det är ett 

svårt område som omgärdas av en stor komplexitet. Med beaktande av denna hållning 
bör det finnas skäl att överväga någon form av rättslig reglering som drar upp de 
huvudsakliga linjerna för när ett ingående av eller överenskommelse om IOP kan vara 
tillåtligt. En reglering genom lagstiftning skapar en tydligare ram över tillåtlighet 

respektive begränsningar för ingående av ett IOP, till nytta för berörda aktörer. Utifrån 
att det upphandlingsrättsliga och EU-rättsliga regelverket är svåröverskådligt kan en 
nationell lagstiftning bidra med tydlighet och upplysning. En lagreglering blir därutöver 

bindande på ett annat sätt än en vägledning.” 
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Beslutsgång 

Ordförande ställer först Ulrik Wärnsberg (S) ändringsyrkande mot avslag och finner att 
kommunstyrelsens bifaller detsamma. 

Ordförande ställer därefter arbetsutskottets förslag i övrigt mot avslag och finner att 

kommunstyrelsen bifaller detsamma. 

Sammanfattning 

Finansdepartementet har remitterat utredningen Idéburen välfärd till Uppsala 
kommun för yttrande senast den 30 april 2020. 

Utredningen har haft i uppdrag att ta fram ett förslag på en definition av idéburna 
aktörer som kan användas för att identifiera och avgränsa dessa från andra aktörer i 

välfärdsverksamheter. Syftet med definitionen har varit att ta fram förslag som främjar 
ett ökat idéburet deltagande i välfärden. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 17 mars 2020 § 105 

• Tjänsteskrivelse daterad den 3 mars 2020 

• Bilaga 1, förslag till yttrande till finansdepartementet daterat 3 mars 2020 

• Bilaga 2, sammanfattning av utredningen Idéburen välfärd (SOU 2019:59) 
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§ 155  

Yttrande över remiss "Vägen till en 
klimatpositiv framtid" (SOU 2020:4) 

KSN-2020-00756 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att avge yttrande till Miljödepartementet enligt ärendets bilaga 1.  

Beslutsgång 

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att kommunstyrelsen 

bifaller detsamma. 

Sammanfattning 

Miljödepartementet har den 19 februari 2020 översänt remissen Vägen till en 

klimatpositiv framtid (SOU 2020:4) för yttrande senast den 20 maj.  

Utredningen föreslår en strategi med principer och mål för en politik på området 
kompletterande åtgärder samt en handlingsplan för att nå dessa mål. Utredningen 

menar att få länder har kommit lika långt i sina förberedelser för att åstadkomma 
negativa nettoutsläpp som Sverige, och att det finns tungt vägande skäl för att snabbt 

genomföra de åtgärder som krävs för att skapa förutsättningar för nettonegativa 
utsläpp.  

För att minska växthusgasutsläppen med minst 85 procent behöver i stort sett all 
användning av fossila bränslen upphöra i samhället samtidigt som utsläppen från 

industriprocesser når nivåer nära noll, bland annat genom att användningen av fossila 
insatsvaror fasas ut och genom att CCS-teknik, det vill säga lagring och avskiljning av 
koldioxid, tillämpas i branscher som till exempel cementproduktion där fossila 

koldioxidutsläpp annars inte kan undvikas. Användningen av energi och material 

måste effektiviseras kraftfullt och utsläppen från eltillförsel behöver nå nollnivåer 
samtidigt som elanvändningen ökar i industrin och transportsektorn.  

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 19 maj 2020 § 201 
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• Tjänsteskrivelse daterad 2 april 2020 

• Bilaga 1, Yttrande över remiss om vägen till en klimatpositiv framtid (SOU 
2020:4) 

• Bilaga 2, remissmissiv 
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§ 156  

Yttrande över remiss "Färdplan för ett 
hållbart län – åtgärder för ekosystem och 
biologisk mångfald" 

KSN-2020-00926 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att avge yttrande till Länsstyrelsen i Uppsala län enligt ärendets bilaga 1. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att kommunstyrelsen 
bifaller detsamma. 

Sammanfattning 

Länsstyrelsen i Uppsala län har remitterat rapporten Färdplan för ett hållbart län – 
åtgärder för ekosystem och biologisk mångfald - Regionalt åtgärdsprogram för 

ekosystem och biologisk mångfald för yttrande senast 31 maj 2020. 

Det regionala åtgärdsprogrammet för ekosystem och biologisk mångfald samlar 
prioriterade åtgärder med syfte att skapa hållbara ekosystem och öka den biologiska 

mångfalden i länet. Programmet är framtaget i bred samverkan med länets aktörer 

genom att det utgår från förslag som framkommit under två dialogmöten under våren 

2019. Aktörer i länet kommer att erbjudas att delta i genomförandet av 
åtgärdsprogrammet genom att teckna hållbarhetslöften under hösten 2020. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 19 maj 2020 § 202 

• Tjänsteskrivelse daterad 5 maj 2020 

• Bilaga 1, Yttrande över remiss av Färdplan för ett hållbart län – åtgärder för 
ekosystem och biologisk mångfald daterat den 5 maj 2020 

• Bilaga 2, Rapporten Färdplan för ett hållbart län – åtgärder för ekosystem och 
biologisk mångfald 
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§ 157  

Yttrande över remiss av rapport om 
språkcentrum för nationella minioritetsspråk 
avseende jiddisch och romani chib 

KSN-2020-00927 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att avge yttrande till kulturdepartementet enligt bilaga 1. 

Särskilt yttrande 

Stefan Hanna (-) lämnar ett särskilt yttrande: 

Jag anser att allt fokus nu borde vara på att alla som lever långvarigt i Sverige ska lära 
sig svenska. Efter år av misslyckad integrationspolitik borde inget annat språk än 

svenska vara i fokus. Tills kompetensen bland människor som bott flera år i Sverige att 
acceptabelt tala svenska är betydligt högre än idag är alla andra satsningar av 

underordnad betydelse. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att kommunstyrelsen 

bifaller detsamma. 

Sammanfattning 

Institutet för språk och folkminnen (Isof) har inom regeringsuppdraget 
Språkcentrumutredningen utrett hur språkcentrum för nationella 

minoritetsspråken jiddisch och romani chib kan organiseras, och 
kulturdepartementet har remitterat ett förslag, som samtidigt är slutrapport för 

utredningen, till Uppsala kommun för yttrande.  

I februari 2019 mottog kommunen ett liknande förslag för språkcentrum för finska 

och meänkieli för yttrande. Kommunen ställde sig positiv till det förslaget.  
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Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 5 maj 2020 § 180 

• Tjänsteskrivelse daterad 21 april 2020 

• Bilaga 1, Yttrande över remiss av rapport om språkcentrum för nationella 
minoritetsspråk avseende jiddisch och romani chib  

• Bilaga 2, utredningen Språkcentrum för nationella minoritetsspråk, avseende 
jiddisch och romani chib 
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§ 158  

Yttrande över kommunrevisionens granskning 
av budgetprocesser 

KSN-2019-04031 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att avge yttrande till kommunrevisionen enligt ärendets bilaga 1.  

Särskilt yttrande 

Stefan Hanna (-) lämnar ett särskilt yttrande: 

Behovet av effektiviseringar och produktivitetsförbättringar är viktiga att lyfta fram. Det 

är ett huvudproblem att kommunen saknar tydliga och omfattande handlingsplaner för 
att bättre klara både en utmanande demografisk utveckling samt en sannolikt långvarig 

lågkonjunktur. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att kommunstyrelsen 
bifaller detsamma. 

Sammanfattning 

Kommunrevisionen har den 20 december 2019 översänt sin granskning av 
budgetprocesser till kommunstyrelsen för yttrande.  

Kommunrevisionens samlade bedömning är att den kamerala budgetprocessen för 
2020 och framåt i stort är ändamålsenligt utformad utifrån perspektivet transparens i 

underlag för fullmäktiges beslut om budgeten. Kommunrevisionen ser vissa utrymmen 

för förbättringar och lämnar rekommendationer gällande bland annat redovisning av 
resultatet från markexploatering, budgeterad balansräkning i Mål och budget, 
diskussion i Mål och budget kring när kostnaderna i budgeten föreslås öka mer än 
skatteintäkterna, och delårsrapporten.  
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Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 19 maj 2020 § 203 

• Tjänsteskrivelse daterad 23 april 2020 

• Bilaga 1, yttrande till kommunrevisionen 

• Bilaga 2, kommunrevisionens granskning av budgetprocesser 
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§ 159  

Yttrande över kommunrevisionens granskning 
av kommunens informationssäkerhet 

KSN-2020-00786 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att avge yttrande till kommunrevisionen enligt ärendets bilaga 1. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att kommunstyrelsen 

bifaller detsamma. 

Sammanfattning 

Kommunrevisionen har granskat kommunens rutiner kring informations- och IT-

säkerheten. Granskningens syfte har varit att konstatera om kommunen har ett 

ändamålsenligt och systematiskt arbetssätt med sin informationssäkerhet, där IT-

säkerhet ingår som en del. 

Revisionen har begärt yttrande över kommunrevisionens granskningsrapport från 
kommunstyrelsen senast den 31 maj 2020.  

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 5 maj 2020 § 181 

• Tjänsteskrivelse daterad den 6 april 2020 

• Bilaga 1, förslag till yttrande från kommunstyrelsen daterat 6 april 2020. 

• Bilaga 2, kommunrevisionens granskningsrapport daterad 21 februari 2020 
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§ 160  

Yttrande över kommunrevisionens granskning 
av intern kontroll i lönehanteringsprocessen 

KSN-2020-00788 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att avge yttrande till kommunrevisionen enligt ärendets bilaga 1. 

Särskilt yttrande 

Stefan Hanna (-) lämnar ett särskilt yttrande: 

Obegripligt att inte lönehanteringsprocessen är standardiserad inom hela 
kommunkoncernen. Kommunstyrelsen är arbetsgivarnämnd vilket skapar mycket goda 
förutsättningar för att standardisera denna administration. Det borde vara en 

självklarhet för att rationalisera lönehanteringsprocesserna samt för att höja 

användarvänligheten kopplade till dessa processer. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att kommunstyrelsen 
bifaller detsamma. 

Sammanfattning 

Kommunrevisionen har överlämnat en rapport över en genomförd granskning av 
kommunen interna kontroll i lönehanteringsprocessen för yttrande senast den 31 maj 
2020, bilaga 2. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 5 maj 2020 § 182 

• Tjänsteskrivelse daterad den 21 april 2020 

• Bilaga 1, förslag till yttrande daterat den 21 april 2020 

• Bilaga 2, kommunrevisionens rapport över granskningen daterad 21 februari 

2020 
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§ 161  

Ersättning för tillfällig ändring av 
parkeringsavgift i city 

KSN-2020-01213 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att kostnaderna för två timmars fri parkering i zon A enligt 

krisledningsnämndens beslut den 2 april 2020 §21 även fortsättningsvis bärs av 
kommunstyrelsen. 

Yrkande 

Fredrik Ahlstedt (M) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att kommunstyrelsen 

bifaller detsamma. 

Sammanfattning 

Den 2 april 2020 §21 beslutade krisledningsnämnden om tillfälliga sänkningar av 

parkeringsavgiften i city. Beslutet gäller till och med 31 maj. Med hänsyn till handelns 
situation avser gatu- och samhällsmiljönämnden förlänga åtgärden till och med 
augusti. En förutsättning för förlängningen är att kommunstyrelsen tar kostnaderna för 

intäktsbortfallet av uteblivna parkeringsavgifter. Kostnaderna uppskattas till mellan 
0,5 och 0,9 miljoner kronor per månad. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 26 maj 2020 § 213 

• Tjänsteskrivelse daterad den 15 maj 2020 
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§ 162  

Förlängning av avgiftsfria enskilda resor i 
färdtjänsten 

KSN-2020-01401 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att kommunen ska avstå från att ta ut tillkommande egenavgift vid färdtjänst 

och omsorgsresor som görs enskilt till och med 16 augusti 2020, samt 
2. att delegera beslut om förlängning till gatu- och samhällsmiljönämnden, dock 

längst till och med 31 december 2020. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att kommunstyrelsen 

bifaller detsamma. 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktige beslutade den 16 april 2020 §156 att kommunen ska avstå från att 
ta ut den egenavgift som normalt tas ut för att åka ensam i kommunens särskilda 

kollektivtrafik. Syftet är att minska risken för smittspridning mellan passagerare under 
covid-19-pandemin. Beslutet var tidsbegränsat till och med den 9 juni. Gatu- och 

samhällsmiljönämnden har föreslagit att det ska förlängas. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 26 maj 2020 § 214 

• Tjänsteskrivelse daterad den 15 maj 2020 
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§ 163  

Uppföljning av verksamhet och ekonomi per 
mars/april 2020 

KSN-2020-01128 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att godkänna ekonomisk uppföljning och årsprognos per 31 mars samt 

verksamhetsuppföljning per 30 april 2020. 

Kommunstyrelsen besluta för egen del 

2. att godkänna periodbokslut och årsprognos per 31 mars 2020 för 

kommunstyrelsen enligt ärendets bilaga 1 kapitel 1, 
3. att godkänna verksamhetsuppföljning per 30 april 2020 för kommunstyrelsen 

enligt ärendets bilaga 1 kapitel 2, 
4. att godkänna delårsrapportering av internkontrollplan 2020 enligt ärendets 

bilaga 1 kapitel 3, 

5. att anmäla helårsprognos för 2020 till kommunfullmäktige,  
6. att godkänna handlingsplan för digital transformation enligt ärendets bilaga 1 

kapitel 5. Handlingsplanen ersätter det befintliga styrdokumentet strategisk 
plan för IT-utveckling och digitalisering (KSN-2015-1516), samt  

7. att uppdra till omsorgsnämnden, socialnämnden och idrott- och 
fritidsnämnden att återkomma till kommunstyrelsen i september med vilka 

åtgärder de kommer vidta för att uppnå ekonomi i balans 2020. 

Reservationer 

Fredrik Ahlstedt (M), Therez Almerfors (M) och Jonas Segersam (KD) reserverar sig mot 
beslutet till förmån för gemensamma yrkanden (1-2): 
Moderaterna, Centerpartiet och Kristdemokraterna står för ett annat ledarskap för 

Uppsala. Vi skulle hålla hårt i kommunens kostnader för att säkerställa att Uppsalaborna 
får valuta för sina skattepengar, och vi hade vågat fatta de tuffa beslut och göra de svåra 
prioriteringar som krävs. Kommunen står nu inför ett särskilt ansträngt läge. Det ställer 
höga krav på prioriteringar, effektiva verksamheter och att kommunens bolag och 

förvaltningar fullföljer beslutade investeringar och inköp under året 2020. Vi kan ännu 

inte se alla effekter av Coronapandemin, men vi vet att den slår fortsatt hårt mot jobb och 
ekonomi. I ärendets sida 50 beskrivs ett tungt läge som kommer att ta tid att återhämta 
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sig från, även efter det att verksamheterna återgått till ett normalläge. Med anledning av 
detta uppmanas till restriktivitet med rekryteringar. Moderaterna och Kristdemokraterna 
vill poängtera vikten av att en sådan uppmaning tydligt måste framgå i ärendets att-

satser och yrkade därför på detta.   

Fredrik Ahlstedt (M) och Therez Almerfors (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för 

eget yrkande (3) med motiveringen: 

Med anledning av den pågående Coronapandemin är kommunen i ett exceptionellt och 
ansträngt läge. I svåra tider måste man våga prioritera och fokusera på det viktigaste. 

Moderaterna yrkade därför att uppdra till kommunstyrelsen att ta fram ett förslag till en 
halvering av antalet uppdrag i mål och budget för 2020 till KF augusti 2020. 

Särskilda yttranden 

Tobias Smedberg (V) lämnar ett särskilt yttrande: 
Att vi står inför en tuff prövning på grund av Coronapandemin undgår nog ingen. 

Prognoserna är osäkra och hur väl kommunen klarar sitt välfärdsuppdrag kommer i 
mycket påverkas också av i vilken utsträckning staten förmår prioritera kommunsektorn. 

I denna svåra tid behöver välfärden alla resurser som går att få fram. Det är med andra 

ord inte något positivt i det som kallas för positiva budgetavvikelser i välfärdstunga 
nämnder. Äldrenämnden har för i år ett sparbeting ålagt av övriga partier i fullmäktige 
på 39 miljoner kronor. Samtidigt får nämnden ökade kostnader på grund av Corona. Att 

då samtidigt som det finns ett sparbeting på en sedan tidigare redan tuff budget, och 

samtidigt som kostnader ökar, ändå inte göra av med de resurser som fullmäktige avsatt 

för vår äldreomsorg är inte okej. Det är inte upp till äldrenämnden att strama åt sin 
verksamhet mer än fullmäktige önskar för att pengarna sedan ska kunna fördelas till 

någon annan nämnd eller läggas till ett ekonomiskt överskott.  

Om äldrenämnden fullt ut hade tillgodosett äldreomsorgens behov och ändå har pengar 

över hade vi kunnat acceptera detta. Men den som har kontakt med äldreomsorgens 

verksamheter ser och begriper att så inte är fallet. Underbemanning i allmänhet, direkt 
brist på legitimerad personal i synnerhet. För lite kompetensutvecklingsinsatser. För 

många anställda per chef. För lite tid hos brukare. För stressiga transporttider för 

hemtjänstpersonalen. För låga löner. Äldrenämnden behöver varje krona av den alldeles 
för stramt satta budgeten. Äldrenämnden ska inte göra ett plusresultat i relation till 

budget.  
Vi ser också att det är alldeles uppenbart att omsorgsnämnden och socialnämnden inte 
förmår att leva upp till de orealistiska sparbeting som det socialdemokratiskt ledda 

minoritetsstyret ålagt dem och vi uppmanar övriga partier att signalera till dessa 
nämnder att vi inte kan kräva av dem att nå nämndbudgetar i balans. Det är inte deras 

verksamheter som är ineffektiva. Det är kommunfullmäktige som lagt en orealistisk 

budget. 
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Jonas Petersson (C) lämnar ett särskilt yttrande: 
Det är viktigt att nödvändiga investeringar kommer igång och att sköta rekryteringen 
smart och kostnadseffektivt. Därför hade Centerpartiet yrkat bifall till Moderaterna och 

Kristdemokraternas förslag: 
Att uppmana bolag och förvaltningar att fullfölja beslutade investeringar och inköp 
under 2020, 

Att uppmana bolagsstyrelser och nämnder att om möjligt vara restriktiva med 

rekryteringar och att istället utveckla den interna rörligheten bland medarbetare. 

Stefan Hanna (-) lämnar ett särskilt yttrande: 
När påbörjas de nödvändiga och enkelt uppföljningsbara förbättringsprogram i 
kommunens samtliga nämnder? Förbättringsprogram där kommunfullmäktige tydligt 
kan se vilka förbättringsambitioner som prioriteras, vilka förbättringsmål som ska 

uppnås och när målsättningarna ska vara genomförda. 

Yrkanden 

Fredrik Ahlstedt (M), Therez Almerfors (M) och Jonas Segersam (KD) yrkar, med 

instämmande från Stefan Hanna (-): 

(1) att uppmana bolag och förvaltningar att fullfölja beslutade investeringar och inköp 
under 2020, 
(2) att uppmana bolagsstyrelser och nämnder att om möjligt vara restriktiva med 

rekryteringar och att istället utveckla den interna rörligheten bland medarbetare. 

Fredrik Ahlstedt (M), Therez Almerfors (M) och Mats Gyllander (M) yrkar, med 
instämmande från Stefan Hanna (-): 

(3) att uppdra till kommunstyrelsen att ta fram ett förslag till en halvering av antalet 

uppdrag i mål och budget för 2020 till KF augusti 2020. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer först arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att 

kommunstyrelsen bifaller detsamma. 

Ordförande ställer därefter Fredrik Ahlstedt (M) med fleras första tilläggsyrkande (1) 
mot avslag och finner att kommunstyrelsen avslår detsamma. 

Ordförande ställer därefter Fredrik Ahlstedt (M) med fleras andra tilläggsyrkande (2) 
mot avslag och finner att kommunstyrelsen avslår detsamma. 

Ordförande ställer slutligen Fredrik Ahlstedt (M) med fleras tredje tilläggsyrkande (3) 
mot avslag och finner att kommunstyrelsen avslår detsamma. 
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Sammanfattning 

Ärendet avser ekonomisk uppföljning per mars och helårsprognos för Uppsala 
kommun, exklusive de kommunala bolagen. Mot bakgrund av rådande pandemi har 
nämnder och bolagsstyrelser fått besvara frågor som rör covid-19 och hur respektive 

verksamhet påverkats.  

Ärendet innehåller inte ordinarie uppföljning av Mål och budgets nio inriktningsmål 

med tillhörande uppdrag och indikatorer. I delårsuppföljningen per augusti kommer 
uppföljningen därför särskilt beakta uppföljningen av kommunens nio inriktningsmål 
och tillhörande uppdrag.  

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 19 maj 2020 § 204 

• Tjänsteskrivelse daterad den 15 maj 2020 

• Bilaga 1, Uppföljning av verksamhet och ekonomi per mars/april 2020 för 

Uppsala Kommunkoncern 

• Bilaga 2, Uppföljning av verksamhet och ekonomi per mars/april 2020 för 
kommunstyrelsen 
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§ 164  

Policy för digital transformation 

KSN-2020-00238 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att anta Policy för digital transformation och därmed ersätta Policy för IT-
utveckling och digitalisering och Riktlinje för styrning av IT. 

Reservationer 

Fredrik Ahlstedt (M) Therez Almerfors (M) och Jonas Segersam (KD) reserverar sig mot 

beslutet till förmån för eget yrkanden: 

Sverige ska vara ett digitalt föregångsland, men idag tappar vi mark på 
digitaliseringsområdet. En anledning till detta lyfts ofta fram som att politiken inte tagit 
ett tillräckligt starkt grepp om digitaliseringen och inte nog tillvaratar de många 

innovationer som finns här. I Uppsala finns mängder av spännande och innovativa 

företag, kommunen borde bli bättre på att tillvarata den innovationskraft och 

framtidstro som finns i det lokala näringslivet. Innovationsutveckling och digitalisering är 
en resa och vi måste ha med oss näringslivet på tåget. Ärendet för policy för digital 
transformation lyfter flera viktiga aspekter, men saknar ett perspektiv som tar grepp om 
hur vi arbetar med lokala företag. Vi yrkade därför på att ett femte område läggs till som 

handlar om innovation, gemensam utveckling och extern medverkan med näringslivet. 

Stefan Hanna (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

Särskilt yttrande 

Jonas Petersson (C) lämnar ett särskilt yttrande: 

I en långsiktig policy som denna är det viktigt att tänka nytt och verkligen lyfta det. 
Innovation kommer inte bara på köpet i och med digitalisering så det hade blivit ett 
tydligare program om detta varit med och varit ett eget område. 

Hade Centerpartiet haft yrkanderätt hade vi yrkat bifall till Moderaterna och 
Kristdemokraternas förslag: 

att ärendet återremitteras för att ett femte område läggs till som handlar om innovation, 

gemensam utveckling och extern medverkan med näringslivet. 



Sida 55 (71) 

 

Kommunstyrelsen Datum: 

Protokoll 2020-05-27 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 

    

Yrkanden 

Fredrik Ahlstedt (M), Therez Almerfors (M) och Jonas Segersam (KD) yrkar, med 
instämmande från Stefan Hanna (-): 
att ärendet återremitteras för att ett femte område läggs till som handlar om innovation, 

gemensam utveckling och extern medverkan med näringslivet. 

Mohamad Hassan (L) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer först Fredrik Ahlstedt (M) med fleras återremissyrkande mot 

ärendets avgörande idag och finner att ärendet ska avgöras idag. 

Ordförande ställer därefter arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att 

kommunstyrelsen bifaller detsamma. 

Sammanfattning 

Uppsala kommun behöver nya och uppdaterade arbetssätt och principer till följd av 

den digitala utvecklingen. Policy för digital transformation ersätter tidigare Policy för 
IT-utveckling och digitalisering som antogs av kommunfullmäktige 5 oktober 2015 § 

145 och Riktlinje för styrning av IT som antogs av kommunstyrelsen 26 juni 2012 § 105. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 19 maj 2020 § 205 

• Tjänsteskrivelse daterad 27 februari 2020 

• Bilaga 1, förslag till Policy för digital transformation 
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§ 165  

Program för elitidrott i Uppsala kommun 

KSN-2019-03302 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att fastställa program för elitidrott i enlighet med ärendets bilaga 1. 

Kommunstyrelsen beslutar för egen del, under förutsättning av 
kommunfullmäktiges beslut ovan, 

2. att fastställa handlingsplan till program för elitidrott i enlighet med 

ärendets bilaga 2. 

Reservationer 

Fredrik Ahlstedt (M), Therez Almerfors (M) och Jonas Segersam (KD) reserverar sig mot 

beslutet till förmån för eget yrkande med motiveringen: 
Vi anser att förslaget till program för elitidrott i Uppsala landar fel i sina utgångspunkter 

och målområden. Möjligheten till idrott genom hela livet är viktigt men är det gäller 
kommunala satsningar är det dock rimligt att ytterligare skilja på elitidrott och 

breddidrott för att stödet på bästa sätt ska kunna anpassas efter målgrupp. 
Uppsala är en mycket idrottsintresserad stad men i jämförelse med andra städer lockar 

idrotten förhållandevis lite publik. Avgörande för många elitsatsande klubbar är att höja 

publiksiffrorna och locka sponsorer i större utsträckning. Det skiljer sig naturligtvis åt 

mellan idrotter i vilket utsträckning idrotten kan räknas som publikidrott men sponsorer 

kan fortfarande vara avgörande för anläggning och upprustning av sporthallar och 
arenor. Publik och sponsorer bidrar även i stor utsträckning till besöksnäringen och 

näringslivet i stort, något som inte ges tillräckligt stor vikt i programmet. Målen under i 
handlingsplanen för målområde 2 den moderna elitföreningen engagerar landar delvis 

fel och bör i större utsträckning fokusera på hur de större evenemangen ska locka publik 
och hur synligheten för kommunen och klubbar ska öka samt fördelas. I beskrivningen av 
målet behöver också vikten av elitklubbar som kan stå på egna ben och locka publik 

poängteras.  
I programmet för elitidrott specificeras det vagt vad kommunens roll faktisk är. En 

avgörande del är kommunikationen vad gäller bokning och service. Information och 
kommunikation samt kompetens i frågorna är några av de egenskaper som föreningar 
värderar som lägst hos Uppsala kommun. Här behövs ett omtag i hur kommunen 
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arbetar.  
Den senaste tiden har det också uppmärksammats att jämställdhetsarbetet inom 
idrotten i kommunen inte fungerar. Damer prioriteras ned vad gäller tidsbokning och det 

jämställdhetsstöd som beslutats har inte landat rätt. Mot den bakgrunden är målen 
under målområde 4 jämställdhet för en framgångsrik elitidrott inte tillräckligt konkreta.  
I beredningen av programmet och handlingsplanen framkom också att en bärande 

aktör, styrelsen för sport- och rekreationsfastigheter, inte varit inbjudna till 

beredningskonferensen. Det är inte rimligt i sammanhanget där utbudet av 
anläggningar, kvaliteten på anläggningarna och bokning av anläggningarna är 

avgörande för att en förenings eller klubbs elitverksamhet ska fungera. 

Stefan Hanna reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med 
motiveringen: 

Återigen genomför inte kommunen berörda föreningar få en chans att yttra sig om 

förslag som kommunen ska fatta beslut om. Det är för mig obegripligt att 
minoritetsstyret inte låter ett liknande förslag remissas bland elitklubbar innan 
kommunstyrelsen fattar ett beslut. Det är oseriöst att ett antal tjänstemän och politiker 

jobbar fram ett liknande dokument utan ett mycket nära och väl dokumenterat 

samarbete med de elitklubbar som är etablerade i Uppsala. Jag hade velat se 
beslutsbilagor som indikerar att det program som föreslås har stöd av berörda 

föreningar. Gör om! Gör rätt! 

Särskilt yttrande 

Jonas Petersson (C) lämnar ett särskilt yttrande: 
Hade Centerpartiet haft yrkanderätt hade vi yrkat återremiss för att lyfta fram den 

kommersiella idrotten och deras möjligheter att verka i Uppsala kommun. Centerpartiet 

är också kritiska till den beredningsprocess som många av kommunens senaste program 

beretts med. Remisskonferenser med i bästa fall presidium ger inte nämnderna tillräcklig 

insyn och förståelse för kommunens program, något som faktiskt berör samtliga 
nämnder och bolag. Vidare anser Centerpartiet att den facknämnd som är ansvarig för 

en handlingsplan eller program ska hantera handlingsplanen eller programmen innan 

kommunstyrelsen får den slutliga produkten. Detta skulle ge facknämnderna större 
ansvar och deras kompetens skulle bättre tillvaratas. 

Yrkanden 

Fredrik Ahlstedt (M), Jonas Segersam (KD), Therez Almerfors (M) och Mats Gyllander (M) 
yrkar: 
att ärendet återremitteras för att inkludera de kommersiella aspekterna av elitidrotten, 

för att ytterligare lyfta värdet av publikidrotten, för att näringslivsperspektivet med 
finansiering och sponsring av elitidrott ytterligare ska vävas in och så att sport och 

rekreationsfastigheters styrelse kan inkomma med synpunkter och förslag på ärendet. 
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Stefan Hanna (-) yrkar att ärendet återremitteras. 

Tobias Smedberg (V) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer först yrkanden om återremiss mot ärendets avgörande idag och 

finner att ärendet ska avgöras idag. 

Ordförande ställer därefter arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen bifaller detsamma. 

Sammanfattning 

Förslaget till program för elitidrott i Uppsala syftar till att tydliggöra kommunens 
politiska strategi och inriktning för arbetet riktat mot elitidrott. Programmet 

vänder sig till kommunens samtliga nämnder och bolag och pekar ut områden där 

kommunkoncernen behöver stärka sitt arbete för att bidra till genomförande av 

programmet. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 19 maj 2020 § 206 

• Tjänsteskrivelse daterad 30 mars 2020 

• Bilaga 1, Program för elitidrott, daterad 17 mars 2020 

• Bilaga 2, Handlingsplan till program för elitidrott, daterad 17 mars 2020 

• Bilaga 3, Beredningsredogörelse daterad 30 mars 2020 

• Bilaga 4, Hantering av inkomna synpunkter vid beredningskonferensen 

2020-03-10, daterad 30 mars 2020. 

• Bilaga 5, Protokollsutdrag, IFN beslut om program för elitidrott 28 oktober 

2019. 
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§ 166  

Ändring av reglemente för den gemensamma 
överförmyndarnämnden 

KSN-2020-01723 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att tillåta att ledamöter och ersättare i den gemensamma 

överförmyndarnämnden får delta i nämndens sammanträden på distans, samt 
2. att göra tillägg till nämndens reglemente i enlighet med ärendets bilaga 1. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att kommunstyrelsen 
bifaller detsamma. 

Sammanfattning 

Uppsala kommun samverkar med Enköping, Heby, Knivsta, Tierp, Älvkarleby, 

Östhammar samt Håbo kommuner i en gemensam överförmyndarnämnd. 
Ägarsamrådet för den gemensamma överförmyndarnämnden har inkommit med en 

skrivelse om ändring av reglementet för att medge deltagande på distans vid 
nämndens sammanträden. Bakgrunden är den extraordinära situation som 

spridningen av coronaviruset medfört.  

Respektive kommunfullmäktige i de samverkande kommunerna föreslås besluta att 

deltagande på distans ska tillåtas och att det görs ett tillägg med föreskrifter om det i 
nämndens reglemente. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 19 maj 2020 § 207 

• Tjänsteskrivelse daterad den 15 maj 2020 

• Bilaga 1, tillägg till överförmyndarnämndens reglemente 

• Bilaga 2, minnesanteckningar från ägarsamråd för den gemensamma 

överförmyndarnämnden 
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 § 167 

Fastställande av stadsdelsindelning 

KSN-2016-2075 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att fastställa stadsdelsindelning med tillhörande namn på stadsdelar enligt 
karta i ärendets bilaga 1. 

2. att Flogsta och Ekeby görs till två stadsdelar, där Ekeby utgör området öster 
om Flogstavägen. 

Reservationer 

Fredrik Ahlstedt (M), Therez Almerfors (M) och Jonas Segersam (KD) reserverar sig mot 
beslutet till förmån för Fredrik Ahlstedt (M) med fleras yrkanden med motiveringen: 
Det här ärendet återremitterades på senaste kommunfullmäktige på grund av den 

bristande förankringen och förslagets utformning. Att detta ärende kommer upp i 

kommunstyrelsen igen, utan att ens ha berett det i KSAU eller förbättrat förankringen, är 

inte att respektera kommunfullmäktiges beslut. 
Vår kritik kvarstår. Ytterst anser vi att en ny stadsdelsindelning är en demokratifråga som 
måste söka sin legitimitet hos och vara utformad för stadens medborgare. Men nu fattar 
man det här beslutet helt utan denna demokratiska förankring där kommuninvånarna 

vanligtvis får inkomma med synpunkter på förslag innan deras förlängda vardagsrum 

möbleras om. 

Förslaget innehåller dessutom brister gentemot Uppsalas historia, exempelvis förslaget 
att göra Akademiska sjukhuset till en egen stadsdel trots att det historiskt tillhört 

stadsdelen Fjärdingen. Vi vänder oss också emot att slå ihop olika stadsdelar, såsom 
Nåntuna och Vilan som föreslås bli Nåntuna Vilan. 

Simon Alm (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för Fredrik Ahlstedts (M) yrkande. 

Stefan Hanna (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för Fredrik Ahlstedts (M) 

yrkande med motiveringen: 
Det är en mycket demokratiskt olämplig ärendehantering av ärendet som 
kommunfullmäktige begärt en återremiss på för att förslagen innan beslut ska skickas ut 

på samråd i enlighet med det beslut som kommunfullmäktige beslutade om genom en 

minoritetsåterremiss 25 maj 2020. 
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Yrkanden 

Fredrik Ahlstedt (M) yrkar, med instämmande från Simon Alm (-) och Stefan Hanna (-): 
att ärendet skickas ut på samråd i enlighet med det beslut som kommunfullmäktige 
beslutade om genom en minoritetsåterremiss 25 maj 2020. 

Stefan Hanna (-) yrkar avslag till föreliggande förslag. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer först Fredrik Ahlstedt (M) med fleras återremissyrkande mot 
ärendets avgörande idag och finner att ärendet ska avgöras idag. 

Ordförande ställer därefter föreliggande förslag mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen bifaller detsamma. 

Sammanfattning 

Uppsala kommun växer och har sedan 1982, när kommunfullmäktige senast 
beslutade om stadsdelarnas namn, vuxit med nästan 90 000 invånare. 

Fastställandet av stadsdelsindelningen utgår från ett behov av ökad tydlighet vid 
utbyte av information kopplad till stadsdelarnas namn och utbredning. Utbyte av 
information sker inom kommunens organisation såväl som hos allmänhet, 

mäklare, byggherrar och media. Gränserna för stadsdelarna behöver också 
synkroniseras med den områdesindelning som statistik förs på så kallade 

nyckelkodsområden (NYKO), för att möjliggöra uttag av information om områdenas 

befolkning, bostäder, arbetsplatser med mera.  

Mot bakgrund av ovanstående har förvaltningen tagit fram förslag på 

stadsdelsindelning och tillhörande namn på stadsdelar enligt karta i ärendets bilaga 
1.  

Beslutsunderlag 

• Kommunstyrelsens förslag 15 april 2020 § 93 

• Arbetsutskottets förslag 31 mars 2020 § 127 

• Tjänsteskrivelse daterad den 2 mars 2020 

• Bilaga1: Förslag till stadsdelsindelning med tillhörande namn. 

• Bilaga2: Uppsala Översiktskarta 1986 

• Bilaga3: Namngivningsnämndens yttrande daterat 14 december 2018 

• Bilaga4: Protokollsutdrag från namngivningsnämnden 14 december 2018 
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§ 168  

Svar på motion om att avbryta byggplanerna i 
kvarteret Södra Kalkstenen och gör 
Blodstensskogen till naturreservat från Stina 
Jansson (FI) och Lovisa Johansson (FI) 

KSN-2018-3861 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att avslå motionen 

Reservationer 

Jonas Segersam (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

Rickard Malmström (MP) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande: 

Uppsalas invånarantal växer med flera tusen varje år och det finns ett stort behov av att 
bygga flera bostäder. Men när vi bygger så är det viktigt att vi värnar det gröna i vår stad.   

Redan när naturreservaten Stadsskogen och Hågadalen-Nåsten bildades framförde 
Miljöpartiet att Blodstensskogen också skulle ingå i reservatsbildandet. Det svar vi då fick 
var att det inte behövdes. Ingen skulle vilja bygga i Blodstensskogen… 

Men mark som inte får permanent reservatsbildning står under ständigt hot för 

exploatering. Striden om Blodstensskogen är ett tydligt exempel på det. 

Miljöpartiet vill fortfarande skydda naturvärden och förutsättningar för ett stadsnära 
friluftsliv i Blodstensskogen/Södra Kalkstenen (Norby 31:74) genom att göra det området 

till en del av Stadsskogens naturreservat. Skogen är en högkvalitativ spridningskorridor 

mellan naturreservaten Stadsskogen och Hågadalen-Nåsten för växter, djur och 
människor.  
Inrättandet av ett naturreservat stärker det viktiga värden i staden. Vi utvecklar 

tätortsnära natur och främjar människors möjlighet till ett rikare liv samtidigt som vi 
skapar viktiga livsutrymmen och förstärker biotoper för hotade arter.  

Blodstensskogen utgör en naturlig park mellan Marmorn och Blodstenen och är för 
många människor en rekreativ lunga som bör bevaras. Biologisk mångfald stärker 

upplevelsen av området och människors behov går hand i hand med behoven av att 
bevara naturen. 
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I Blodstensskogen finns det, trots områdets begränsade storlek, många fridlysta och 
rödlistade arter samt andra signal- och naturvårdsarter med bland annat fladdermöss 
och många fågelarter. Den unika tallskogen är över tvåhundra år gammal och är idag 

blandad med 100-åriga granar och lövträd. Miljöpartiet ser inte att det är möjligt att 
kompromissa om skyddet av detta område utan att betydande naturvärden går 
förlorade. 

Naturliga parker kräver inga anläggningskostnader och Blodstensskogen är ett typiskt 

exempel på en naturlig park med stora naturvärden som bör tas till vara för att gynna 
den biologiska mångfalden, friluftslivet, folkhälsan och hela Uppsalas utveckling. För 

Miljöpartiet de gröna är det lika viktigt att skapa naturreservat som tydligt pekar på vilka 
områden som ska fortsätta utvecklas som natur som att peka ut vilka områden som ska 

bebyggas. I en kraftigt växande stad som Uppsala blir detta extra viktigt. 

Särskilt yttrande 

Mohamad Hassan (L) lämnar ett särskilt yttrande: 

Liberalerna har motsatt sig byggplaner vid det aktuella området. Vid Plan- och 

byggnadsnämndensmöte 2018-12-19 fattades beslut om detaljplan för Södra Kalkstenen 

del Norby 31:74. Liberalernas ledamot yrkade för sin del på att detaljplanen i sin helhet 
skulle avslås och reserverade sig till förmån för det yrkandet.  Men en majoritet av Plan- 

och byggnadsnämnden ledamöter biföll förslaget om detaljplanen som fastställdes. 

Beslutet gäller även om det är överklagat. Liberalerna har använt alla demokratiska 

redskap som finns att tillgå för att stoppa byggplanerna men det föreligger inte någon 
majoritet för att ompröva beslutet. Och även om vi inte gillar själva beslutet om 
detaljplanen så är det ett beslut som är fattat i enlighet med våra demokratiska 

spelregler och vi hedrar fattade beslut i god demokratisk anda, även om utslaget inte 
blev som vi hade tänkt oss i Liberalerna. 

Mot denna bakgrund är det inte meningsfullt att bifalla motionen. 

Jonas Petersson (C) lämnar ett särskilt yttrande: 
Hade Centerpartiet haft yrkanderätt hade vi yrkat bifall till den första att-satsen och yrkat 

avslag till den andra att-satsen. 

Yrkanden 

Fredrik Ahlstedt (M) och Mohamad Hassan (L) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

Rickard Malmström (MP) yrkar bifall till motionen. 

Jonas Segersam (KD) yrkar bifall till motionens första att-sats. 
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Beslutsgång 

Ordförande ställer först motionens första att-sats mot arbetsutskottets förslag om 
avslag till motionen och finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Ordförande ställer därefter motionens andra att-sats mot arbetsutskottets förslag om 

avslag till motionen och finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Sammanfattning 

Stina Jansson (FI) och Lovisa Johansson (FI) har i en motion väckt 10 december 
2018 föreslagit att byggplanerna i kvarteret Södra Kalkstenen i Eriksberg avbryts 

och att skogen på båda sidor Blodstensvägen görs till en del av Stadsskogens 
naturreservat. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 5 maj 2020 § 183 

• Tjänsteskrivelse daterad 30 april 2020 

• Bilaga 1, Motion om att avbryta byggplanerna i kvarteret Södra Kalkstenen och 

gör Blodstensskogen till naturreservat från Stina Jansson (FI) och Lovisa 
Johansson (FI) 

• Bilaga 2, Protokollsutdrag plan- och byggnadsnämnden 19 juni 2019 § 182 
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§ 169  

Svar på motion om rätt till heltid i 
upphandlingar från Tobias Smedberg (V) 

KSN-2019-03069 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet, samt 

2. att uppdra till kommunstyrelsen att verka för att en kostnadsneutral 
pilotupphandling med rätt till heltid och deltid genomförs under 2020. 

Reservation 

Tobias Smedberg (V) och Hanna Victoria Mörck (V) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för Tobias Smedbergs (V) yrkanden med motiveringen: 

En viktig poäng med att erbjuda rätten till heltid är att låta frågor som handlar om goda 
arbetsvillkor faktiskt få kosta. Det är viktigare att åstadkomma heltid som norm än att 
pressa ner kostnaderna så lågt som möjligt. Det ska få kosta att satsa på välfärdens 

arbetsmiljö. 

Särskilda yttranden 

Fredrik Ahlstedt (M) och Therez Almerfors (M) lämnar ett särskilt yttrande: 

För oss är möjligheten att kunna jobba heltid viktig. Vi kan exempelvis se att pensionerna 
för de som är deltidsanställda idag kommer att vara mycket låga när det är dags för dem 
att gå i pension. Det är problematiskt framför allt för kvinnor som i högre utsträckning 

jobbar deltid. Heltidstjänster inom vård- och omsorgsverksamhet kan också bidra till 

ökad kvalitet och kontinuitet i verksamheten där exempelvis en brukare i hemtjänsten i 
större utsträckning kan få träffa samma anställda.  
I dagsläget använder sig kommunen som arbetsgivare av heltid som norm, något vi har 
velat ändra till heltid som möjlighet. Det bedöms kunna innebära vissa besparingar och 

en bättre möjlighet att planera utifrån enskilda verksamheters behov. Oavsett om det rör 
sig om heltid som norm eller möjlighet är vi inte negativt inställda till ett pilotprojekt som 
skulle kunna förhindra att konkurrensen mellan kommunala och privata arbetsgivare 

snedvrids. Det har visat sig att detta idag är ett problem som inte löst sig av sig självt. Vi 
är positiva till att det ska gå att exempelvis leva på sin pension oavsett vilken 

arbetsgivare du haft. Med det inte sagt att det inte ska vara möjligt att jobba deltid om 
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det är den lösning som passar den enskilde bäst.  
Visar det sig att farhågorna vad gäller att upphandlingar som avses i initiativet, där 
exempelvis nystartade företag stängs ute, besannas är det inget vi vill gå vidare med. Att 

fler i de traditionellt kvinnodominerade yrkena ska kunna jobba heltid är vi positiva till 
men vi vill också höja ett varningens finger för att sådan upphandling skulle kunna leda 
till svårigheter för företagen i de kvinnodominerade branscherna. Då har vi inte vunnit 

något på initiativet.  

Det är i grunden viktigt att värna den svenska modellen och arbetsmarknadens parters 
avtalsfrihet. Finns det dock en möjlighet att Uppsala kommun kan bidra till att lösa ett 

svårt problem genom att göra smarta upphandlingar och dessutom få 
konkurrensneutralitet mellan kommunala och privata arbetsgivare är vi beredda att i 

alla fall testa ett sådant pilotprojekt. 

Jonas Petersson (C) lämnar ett särskilt yttrande: 

Hade Centerpartiet haft yrkanderätt hade vi yrkat avslag till motionen. 

Jonas Segersam (KD) lämnar ett särskilt yttrande: 
Vi yrkade bifall till att besvara vänsterpartiets motion om rätt till heltid. Det är viktigt att 

de som så önskar inom exempelvis äldreomsorgen kan få en heltidstjänst. Eftersom 
kommunen finansierar även fristående utförares verksamhet så är det också rimligt att 

man undersöker möjligheten att samma krav ställs på dem, så att inte kommunen får en 

(självpåtagen) konkurrensnackdel. 

Vi tror dock att den viktigaste vägen till bättre arbetsmiljö och villkor för de anställda är 
just konkurrens, att undersköterskor och sjuksköterskor har fler arbetsgivare att välja på. 
Det stärker också kommunens incitament för att vara en attraktiv arbetsgivare, i syfte att 

kunna rekrytera och behålla viktig nyckelkompetens. 
Vi har varit kritiska till införandet av ”heltid som norm” inom Uppsala kommuns 

verksamhet. Orsaken har dels varit att det blir väldigt dyrt, dels att kommunen förlorar i 
konkurrenskraft mot fristående utförare, och framförallt för att denna modell inte 

inneburit en möjlighet för de anställda utan ett tvång. Heltid ska enligt denna modell 

vara norm för alla. Vi kristdemokrater anser att de arbetstagares om så önskar ska kunna 

vara anställda på deltid, och att det måste läggas tillrätta för en sådan valfrihet inom 
både kommunal och privat verksamhet. 

Yrkanden 

Tobias Smedberg (V) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag till första att-sats. 

Tobias Smedberg (V) yrkar: 
att ordet kostnadsneutral stryks i förslag till att-sats 2. 

Erik Pelling (S) yrkar avslag till Tobias Smedbergs (V) ändringsyrkande. 
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Beslutsgång 

Ordförande ställer först arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen bifaller detsamma. 

Ordförande ställer därefter Tobias Smedbergs (V) ändringsyrkande mot avslag och 

finner att kommunstyrelsen avslår detsamma. 

Sammanfattning 

Tobias Smedberg (V) föreslår i en motion väckt 7 oktober 2019 att rätten till heltid och 
rätten till deltid ska utgöra ett krav i kommunens upphandlingar. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 5 maj 2020 § 184 

• Tjänsteskrivelse daterad 29 april 2020 

• Bilaga 1, Motion om rätt till heltid i upphandlingar från Tobias Smedberg (V) 
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§ 170  

Svar på initiativ om direktupphandlingar till 
hemtjänsten från Stefan Hanna (-) 

KSN-2020-01463 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att avslå yrkandet. 

Reservation 

Stefan Hanna (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

Yrkande 

Stefan Hanna (-) yrkar bifall till initiativet. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer föreliggande förslag mot Stefan Hannas (-) yrkande om bifall till 
initiativet och finner att kommunstyrelsen bifaller föreliggande förslag. 

Sammanfattning 

Stefan Hanna (-) yrkar i ett initiativärende väckt vid krisledningsnämndens 

sammanträde 2 april 2020  

• att kommunen omgående genomför direktupphandlingar av munskydd och 
engångshandskar 

• att någon form av minimikvalitet på de enskilda skyddsutrustningarna som 
upphandlas ska säkerställas, samt 

• att upphandlingarna ska ske till lägsta pris. 

Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse daterad 29 april 2020 

• Bilaga, Initiativ om direktupphandlingar till hemtjänsten från Stefan Hanna (-) 
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§ 171  

Delegationsbeslut för perioden 29 april till 24 
maj 2020 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att lägga förteckning över delegationsbeslut för perioden 29 april till 24 maj 

2020 till protokollet. 
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§ 172 

Anmälningsärenden för perioden 29 april till 
24 maj 2020 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att lägga förteckning över anmälningsärenden för perioden 29 april till 24 maj 

2020 till protokollet, samt 
2. att överlämna Initiativ om kommunalråds föräldraledighet från Stefan Hanna (-) 

för beredning 

Sammanfattning 

Till dagen sammanträde har ett initiativ lämnats in av en ledamot i kommunstyrelsen: 

- Initiativ om kommunalråds föräldraledighet från Stefan Hanna (-), KSN-2020-

01846 
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§ 173 

Informationsärenden 
 

Uppsalapaketet 

Föredragande: Germund Landqvist, projektledare. 

Statusuppdatering om covid-19 

Föredragande: Ingela Hagström, utvecklingsdirektör. 


